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SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
009/18 Eldrerådet PS 24.04.2018 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Tove Mette Arnø Fyllingen 18/788 

Godkjenning av innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Innkalling og saksliste vert godkjent 

 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
010/18 Eldrerådet PS 24.04.2018 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Tove Mette Arnø Fyllingen 18/788 

Godkjenning av møteprotokoll 

Vedlegg:
Protokoll - Eldrerådet - 06.03.2018 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak:
Møteprotokollen vert godkjent 



Møteprotokoll 

for 

Eldrerådet 

Møtedato: 06.03.2018 

Møtestad: Formannskapssalen, rådhuset 

Møtetid: 10:00 - 11:30 

Neste møte - sak kollektivtrafikk i kommunen. Skyss vert invitert til møtet for å gje ei orientering om 

kollektivtilbodet i kommunen. 

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Anna K.Valle SP Medlem 

Alf Sætran Medlem 

Magnhild Marie Haugen Nestleiar 

Terje Fjellanger Utvalsleiar 

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Vendla Urdal Medlem 

Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 

Kirsten Fjellanger Vendla Urdal 

Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Kristin Nielsen-rådgjevar plan, Line Thuen Waage-rådgjevar plan, Marte Hagen Eriksrud-rådgjevar 
plaqn, Tove Mette Arnø Fyllingen-sekretær 

Sakliste 

Saknr Tittel 

004/18 Godkjenning av innkalling og saksliste 

005/18 Godkjenning av møteprotokoll 

006/18 Framlegg til planprogram og oppstart av Områdeplan for Ostereidet 

007/18 Ny 1. gangs handsaming - E39 Knarvik senturm - oval rundkøyring - planID 1263-201702 

008/18 Framlegg til planprogram og oppstart av kommuneplanen sin arealdel 2019-2031 



004/18: Godkjenning av innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

06.03.2018 ELDRERÅDET 
Ingen merknader, samrøystes. 

ER - 004/18  VEDTAK: 
Innkalling og saksliste er godkjent. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

005/18: Godkjenning av møteprotokoll 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

Møteprotokollen vert godkjent 

06.03.2018 Eldrerådet 
Ingen merknader, samrøystes. 

ER - 005/18  VEDTAK: 
Møteprotokollen er godkjent 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

006/18: Framlegg til planprogram og oppstart av Områdeplan for Ostereidet 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
I medhald av plan- og bygningslova § 4-1 og 12-8 vedtek plan- og miljøutvalet oppstart av 
områdeplan for Ostereidet og legg planprogram for områdeplan ut på høyring.  

 24.01.2018 PLAN- OG MILJØUTVALET 

Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

PM - 014/18  VEDTAK: 
I medhald av plan- og bygningslova § 4-1 og 12-8 vedtek plan- og miljøutvalet oppstart av 

områdeplan for Ostereidet og legg planprogram for områdeplan ut på høyring.  

06.03.2018 ELDRERÅDET 
Marte Eriksrud orienterte til saka. 
Ingen merknader, samrøystes. 

ER - 006/18  UTTALE: 
Elrerådet har ingen merknader. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

007/18: Ny 1. gangs handsaming - E39 Knarvik senturm - oval rundkøyring - planID 1263-

201702 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge opphavleg 
planframlegg (også omtalt som alternativ 1) til reguleringsplan for E39 Knarvik sentrum – oval 



rundkøyring med planID 1263-201702, ut til offentleg ettersyn. 

 11.01.2018 PLAN- OG MILJØUTVALET 

Orientering til saka v/Marit Mienna frå firma Norconsult 

Rådmannen sitt framlegg fekk 1 røyst og fall (Sæbjørg H. Kjeka-Krf) 

Fellesframlegg frå H og Frp v/T. Larsen-H: 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge 
planframlegg alternativ 2 til reguleringsplan for E39 Knarvik sentrum – oval 
rundkøyring med planID 1263-201702, ut til offentleg ettersyn. 

Framlegget fekk 4 røyster og fall (H, Frp) 

Fellesframlegg frå Ap, Krf og Sp v/H. Brunborg-Ap: 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge 
planframlegg alternativ 1 og 2 til reguleringsplan for E39 Knarvik sentrum – oval 
rundkøyring med planID 1263-201702, ut til offentleg ettersyn. 
Framlegg vart vedteke med 6 røyster (Ap, Krf, Sp) 

PM - 006/18  VEDTAK: 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge 

planframlegg alternativ 1 og 2 til reguleringsplan for E39 Knarvik sentrum – oval 

rundkøyring med planID 1263-201702, ut til offentleg ettersyn. 

22.01.2018 Ungdomsrådet 
Ungdomsrådet meiner at Lindås kommune først og fremst må sikra at barn og unge kan ferdast trygt 
i Knarvik sentrum. Uavhengig av om dei nyttar bein eller andre fremkomstmidler. Dette vert best 
ivaretatt av alternativ 1. 

Rådmannens sitt framlegg til vedtak vart vedteke med 7 røyster (mot Thea Risøy). 

UR - 006/18  UTTALE: 
Ingen merknader.  

06.03.2018 ELDRERÅDET 
Kristin Nielsen orienterte til saka. 
Eldrerådet meinar alternativ 1 er det beste då syklande og gåande vert adskilt. Det vil verta stor 
trafikk i samband med noverande og framtidig utbygging i området, både av born og eldre. 
Framlegget vart  samrøystes vedteke. 

ER - 007/18  UTTALE: 
Eldrerådet meinar alternativ 1 er det beste då syklande og gåande vert adskilt. Det vil verta stor trafikk 

i samband med noverande og framtidig utbygging i området, både av born og eldre. 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

008/18: Framlegg til planprogram og oppstart av kommuneplanen sin arealdel 2019-2031 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
I medhald av plan- og bygningslova § 11-12 og §11-13 vedtek plan- og miljøutvalet oppstart av 
kommuneplanen sin arealdel 2019-2031 og legg planprogram for arealdelen ut på høyring og 



offentleg ettersyn. Høyringsperioden vert sett til min. 6 veker frå kunngjeringsdato. 

11.01.2018 Plan- og miljøutvalet 
Fellesframlegg nr. 1: 
Setningen: Det skal vurderast korleis ein kan dele kommunen inn i ulike soner med ulike strategiar 
knytt til tettleik. 

Vert byta ut med: 
Det skal vurderast korleis ein kan dele kommunen inn i ulike soner med ulike strategiar knytt til kva 
soner ein skal kunne vurdere fortetting og kva soner ein skal kunna vurdere å leggje ut nye 
bustadområde. 

Fellesframlegg nr. 2: 
Under "Landbruk, natur- og friluftsområde" punkt "Aktuelle utgreiingar" tar ein bort fjerde kulepunkt 
"Langsiktig grense mellom LNF-områda og utbyggingsområda" 

Fellesframlegg nr. 3: 
Utgreia om området frå Austfjorden til grense Modalen skal ha særskilt status for frilufstliv. 

Fellesframlegg nr. 4: 
Byggeområde for naust 
I gjeldande KPA (2011) er det fokus på at behovet for naust først og fremst blir dekka i samband med 
småbåthamnene. Dette fokuset vil bli vidareført i arbeidet med ny arealdel. I tillegg vil det bli opna 
for nokre nye større naustområde. Til desse områda vil det bli satt særskilte krav til antal naust (8-
15), tilkomst med bil, parkering og tilgang for ålmenta i naustområda. I den grad det skal etablerast 
tiltak i sjø til naustområda, til dømes flytebrygge og kai, skal det etablerast felles anlegg for området. 

Aktuelle utgreiingar 

 Analyse av tilgjengeleg areal innanfor føremålet

 Kartlegge aktuelle nye naustområde

 Forvaltning av strandsone

Rådmannen sitt framlegg med endringar vart samrøystes vedteke. 

PM - 005/18  VEDTAK: 
 I medhald av plan- og bygningslova § 11-12 og §11-13 vedtek plan- og miljøutvalet oppstart av 

kommuneplanen sin arealdel 2019-2031 og legg planprogram for arealdelen ut på høyring og offentleg 

ettersyn, med følgjande endringar: Høyringsperioden vert sett til min. 6 veker frå kunngjeringsdato.  

1. Setningen: Det skal vurderast korleis ein kan dele kommunen inn i ulike soner med ulike strategiar

knytt til tettleik. 

Vert byta ut med: 

Det skal vurderast korleis ein kan dele kommunen inn i ulike soner med ulike strategiar knytt til kva 

soner ein skal kunne vurdere fortetting og kva soner ein skal kunna vurdere å leggje ut nye 

bustadområde. 

2. Under "Landbruk, natur- og friluftsområde" punkt "Aktuelle utgreiingar" tar ein bort fjerde

kulepunkt "Langsiktig grense mellom LNF-områda og utbyggingsområda" 

3. Utgreia om området frå Austfjorden til grense Modalen skal ha særskilt status for frilufstliv.



4. Byggeområde for naust

I gjeldande KPA (2011) er det fokus på at behovet for naust først og fremst blir dekka i samband med 

småbåthamnene. Dette fokuset vil bli vidareført i arbeidet med ny arealdel. I tillegg vil det bli opna for 

nokre nye større naustområde. Til desse områda vil det bli satt særskilte krav til antal naust (8-15), 

tilkomst med bil, parkering og tilgang for ålmenta i naustområda. I den grad det skal etablerast tiltak i 

sjø til naustområda, til dømes flytebrygge og kai, skal det etablerast felles anlegg for området. 

Aktuelle utgreiingar 
· Analyse av tilgjengeleg areal innanfor føremålet

· Kartlegge aktuelle nye naustområde

· Forvaltning av strandsone

06.03.2018 ELDRERÅDET 
Line Thuen Waage orienterte til saka. Planprogram - høyringsutkast - vart utdelt i møtet (med 
endringane frå plan- og miljøutvalet).  
Eldrerådet meiner det er viktig å setta av areal til eldre-/seniorbustader i tilknytting til senter og 
service tilbod.  
Det bør og vurderast fortetting av bustadar i område som ikkje er nemnd i planen.  
Framlegget vart samrøystes vedteke. 

ER - 008/18  UTTALE: 
Eldrerådet meiner det er viktig å setta av areal til eldre-/seniorbustader i tilknytting til senter og service 

tilbod.  

Det bør og vurderast fortetting av bustadar i område som ikkje er nemnd i planen.  

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
045/18 Plan- og miljøutvalet PS 21.03.2018 
021/18 Levekårsutvalet PS 24.04.2018 
011/18 Eldrerådet PS 24.04.2018 
017/18 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 23.04.2018 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Christian H. Reinshol 18/342 

1. gangs handsaming av reguleringsplan E39 Mundalsberget bomstasjon, plan-id 1263-
201801 

Ikkje vedlagt (ligg på heimesida til kommunen)
Oversendingsbrev E39 Mundalsberget bomstasjon planomtale 2018-03-07E39 Mundalsberget 
bomstasjon planføresegn 2018-03-07 E39 Mundalsberget bomstasjon plankart - A3 - 2018-03- 
07 BKK Fiskarlaget Fylkesmannen Grunneiere v Kvamme NVE SVV 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge 
reguleringsplan for E39 Mundalsberget bomstasjon, plan-id 1263-201801, ut til høyring og 
offentleg ettersyn på følgjande vilkår: 

1. Ny § 4.2.1: Krav til sikring. Naudsynt fjellsikring skal gjennomførast før det vert sett i
gang arbeid med etablering av galge for bomstasjonen. Gjerde skal etablerast før
tilkomststi til tekniske anlegg for bomstasjonen vert teken i bruk.

………………………… 

Plan- og miljøutvalet - 045/18 

PM - behandling: 
Rådmannens framlegg vart samrøystes vedteke. 

PM - vedtak: 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge 
reguleringsplan for E39 Mundalsberget bomstasjon, plan-id 1263-201801, ut til høyring og 



offentleg ettersyn på følgjande vilkår: 

1. Ny § 4.2.1: Krav til sikring. Naudsynt fjellsikring skal gjennomførast før det vert sett i
gang arbeid med etablering av galge for bomstasjonen. Gjerde skal etablerast før
tilkomststi til tekniske anlegg for bomstasjonen vert teken i bruk.

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal avgjerast i Plan- og miljøutvalet 

Bakgrunn 

Plan- og miljøutvalet tek stilling til om planframlegget skal leggjast ut til høyring og offentleg 
ettersyn.  

Forslaggstillar for planframlegget er Statens vegvesen som også har utarbeidd 
planframlegget.  

Hovudføremålet med reguleringsplanen er å legge til rette for etablering av bomstasjon like 
aust for tunellmunninga til Mundalsbergtunellen. Planen omfattar naudsynt areal for 
bomstasjon med teknisk utstyr, tilhøyrande parkering for service og tilkomst for vedlikehald. 
Tiltaket inngår som ein del av Nordhordlandspakken, som vart vedteken i Stortinget hausten 
2017. Reguleringsplanen vil skape grunnlag for grunnerverv då ein ikkje har lykkast i å kome 
til avtale om grunnavståing med grunneigarane i området.  

Området som vert regulert er på om lag 4,8 dekar og er i kommuneplanen sett av til 
veganlegg og LNF-område. I planen vert det sett av areal til køyreveg med same storleik 
som i dag og naudsynt areal til etablering av tekniske anlegg og sikring av desse i føremål 
for annan veggrunn. På sørsida av vegen kan det verte aktuelt med støttemur for å sikre 
tilkomst på utsida av dagens betonggjerde.  

Planframlegget skal legge til rette for etablering av ein av 5 bomstasjonar som er planlagt i 
samband med oppstart av Nordhordlandspakka. Tiltaket i seg sjølv er lite fysisk, men vil gje 
verknader for storsamfunnet i form av bompengeinnkrevjing som skal legge grunnlag for 
vegutbetringar i Nordhordland. Ein kunne normalt ha etablert anlegget etter veglova, men 
som følgje av at ein ikkje har kome til einigheit om grunnavståing for etablering av 
bomstasjonen har ein måtte regulere arealet.  

Topografien i området er bratt, og det er i nord grøft og fjellskjæring langs vegen, medan det 
mot sør er ei bratt skråning. Det er ikkje registrert tilkomst til friluftsområde i planområdet. På 
både oppsida og nedsida av vegen er det rik edellauvskog, men det er vurdert som lite truleg 
at denne er drivbar i vesentleg grad grunna vanskeleg topografi.  Det er vidare registrert ulike 



artar med stor forvaltningsinteresse i nærleiken av planområdet, i tillegg til at rik 
edellauvskog er ein viktig naturtype. Tiltaka som er planlagt vil ikkje råke naturverdiar i 
vesentleg grad, då området alt er bygd ut med infrastrukturtiltak og planlagde inngrep utover 
eksisterande tiltak er små. 

Det er utarbeidd ROS-analyse for planområdet, der 7 faremoment er avdekka. Sikring med 
omsyn til steinsprang er omtala i analysen og må takast omsyn til i samband med etablering 
av bomstasjonen. Vidare er det peika på behov for gjerde for sikring av ny tilkomststi frå 
parkeringslomme til teknisk anlegg for bomstasjonen. Fare for syklistar i samband med 
anleggsarbeidet er også trekt fram som mogleg faremoment, og naudsynte tiltak for å sikre 
tryggleik  må gjerast i anleggsperioden. Det er vidare registrert andre faremoment som ligg til 
planområdet, men som ikkje vert endra som følgje av etablering av bomstasjonen utover 
tiltak i anleggsfasen.  

Det har kome inn merknader frå offentlege mynde og interesseorganisasjonar til oppstart av 
reguleringsplanen, i tillegg til merknad frå berørte grunneigarar. BKK har merknad knytt til 
kraftlina og eventuelt behov for nettstasjon, men det vil ikkje vere behov for ny nettstasjon og 
planlagde tiltak vil ikkje ha verknad for kraftlina som går over området. Grunneigarane som 
vert berørt av tiltaket har kome med merknad der dei går inn på ulike tema. Dei ynskjer at sti 
som går på tvers av E39 vert vurdert vidareført. Vidare peiker dei på at ved- og skogteigar 
ved E39 er ein del av verdigrunnlaget til eigedomane og eit ressursgrunnlag for all framtid. 
Ulik verdivurdering av dette mellom grunneigarane og Statens vegvesen er årsaka til at ein 
ikkje har funne fram til ei minneleg ordning med grunnavståing. Vidare peiker grunneigarane 
på at det kan vere tvil knytt til eigarforhold til grunnen i området og ynskjer at dette vert 
avklart. Avslutningsvis ynskjer grunneigarane at det må gjerast konsekvensutgreiing i 
samband med planarbeidet på bakgrunn av ovanforståande tema. Statens vegvesen har 
kommentert at planlagde tiltak ikkje vil ha verknad for dagens situasjon og tilkomst til sti og 
høgspent. Vidare peiker vegvesenet på at det i dag ikkje er høve til å hente ut skog frå 
193/1-5 og 194/1-5 via planområdet og at dette difor heller ikkje vert regulert inn. Ved 
grunnkjøp/innløysing av areal etter reguleringsplanen vil eigartilhøve og tidlegare avtalar 
verte lagt til grunn. Avslutningsvis viser vegvesenet til at vurdering av behov for 
konsekvensutgreiing er gjort i tråd med kriterier og forskrift om konsekvensutgreiing og at 
punkta som vert teke opp i merknaden ikkje vil påverke desse vurderingane.  

Vurdering 

Administrasjonen har gått gjennom framlegget til reguleringsplan for E39 Mundalsberget 
bomstasjon og administrasjonen sine vurderingar kjem fram under. Framlegget vert vurdert i 
høve ulike tema og framlegg til endringar og justeringar i planframlegget er presentert under 
kvart punkt.  

Tilhøvet til overordna plan: 

I kommuneplanen er det aktuelle planområdet sett av til vegføremål og LNF-føremål. LNF-
føremålet som ligg inntil vegen er i stor grad påverka av infrastrukturen til vegen i dag, og det 
er ikkje planlagd større inngrep i LNF-området utover etablering av tilkomststi på sørsida av 
vegen. Administrasjonen kan ikkje sjå at ei endring frå LNF til anna veggrunn grøntareal for 
størstedelen av det aktuelle arealet vil ha vesentlege konsekvensar då arealet per i dag vil 



vere utfordrande å drifte som skogsareal. 

Trafikk og parkeringstilhøve: 

Bomstasjonen kjem tett opp til tunellmunninga for Mundalsbergtunellen, men dei tekniske 
installasjonane vil ha liten til ingen verknad for trafikkbiletet slik det er vurdert i ROS-analysa. 
Skulle det verte innført rushtidsavgift eller liknande har dette vist seg å kunne påverke 
trafikkavviklinga andre stader, men per no er dette ikkje eit verkemiddel som er planlagt for 
dette bompengeprosjektet. Parkering for service på bomstasjonen vil skje i eksisterande 
lomme rett utanfor tunellen. Plasseringa av lomma er ikkje den beste 
trafikksikkerheitsmessig, men i dagleg drift vil bruk av lomma vere sporadisk og 
administrasjonen kan ikkje sjå at plasseringa vil vere spesielt uheldig.  

ROS-analyse, naturmangfald og folkehelse: 

Det er utarbeidd ROS-analyse for området, som viser at det er nokre tilhøve som hamnar i 
gul og raud sone. Det er etter administrasjonen si vurdering skildra tilstrekkelege tiltak for å 
bøte på dei tilhøva som er avdekka. Administrasjonen meiner likevel at krav til fjellsikring før 
etablering av galge for bomstasjonen bør vere med inn i føresegnene for planen, for å sikre 
at dette vert utført. Vidare meiner administrasjonen også at det må vere eit krav at sikring av 
tilkomststi på sørsida av vegen må verte ferdigstilt samstundes med stien for å ivareta 
tryggleiken.  

· Ny § 4.2.1: Krav til sikring. Naudsynt fjellsikring skal gjennomførast før det vert sett i
gang arbeid med etablering av galge for bomstasjonen. Gjerde skal etablerast før
tilkomststi til tekniske anlegg for bomstasjonen vert teken i bruk.

Når det gjeld naturmangfald, kan ikkje administrasjonen sjå at tiltaka i samband med 
veganlegget vil ha noko verknad for naturmangfaldet. Planframlegget vil soleis ikkje kome i 
konflikt med §§8-12 i naturmangfaldlova. Når det gjeld folkehelse vil ikkje tiltaket medføre 
spesielle verknader for folkehelsa.  

Merknader til oppstart: 

Grunneigarane som vil måtte avstå grunn til veganlegget har kome med merknad til oppstart, 
der dei mellom anna peiker på at dei ynskjer vurdering på vidareføring av sti, verdi av 
skogteigar ved vegen, eigartilhøve for grunnen og at dei ynskjer at dei tema som vert trekt 
fram vert konsekvensutgreidd. Administrasjonen er einig i vegvesenet sine vurderingar knytt 
til dei ulike tilhøva. Etablering av bomstasjon vil ikkje ha noko verknad på tilhøve knytt til 
stien som vert omtala. E39 er allereie etablert, og vurdering av vidareføring av sti burde vere 
utført i samband med bygginga av E39. Slik administrasjonen vurderer det, vil ei reetablering 
av sti medføre å etablere ei mogleg kryssing av E39 på eit trafikkfarleg punkt. Alternativ trasé 
til dømes over tunellen frå parkeringslomma i sør med påkopling til kraftlinetraseen på 
nordsida av vegen kunne ha vore mogleg. Administrasjonen vil uansett påpeike at parkering i 
den aktuelle lomma etter tunellen ikkje vil vere å tilrå utover den sporadiske bruken knytt til 
service på anlegget. Ein slik situasjon vil kunne skape fleire uønskte trafikkfarlege 



situasjonar.   

Vidare har administrasjonen teke ei førebels vurdering av verdi av skogen i dette området, 
og ut i frå dårlege driftsforhold med sterkt skråande terreng kan ein ikkje sjå at det er 
spesielle verdiar knytt til skogsdrift som medfører trong for eigne utgreiingar. Når det gjeld 
eigarforholda for området vert dette privatrettslege tilhøve som må vurderast i avtale om kjøp 
av grunn og er ikkje noko kommunen tar stilling til i reguleringsplansaka. Tilhøve knytt til 
konsekvensutgreiing vart vurdert i oppstartsmøtet, og ein kan ikkje sjå at det ligg føre inngrep 
av ein storleik som tilseier at tiltaket skal konsekvensutgreiast etter forskrifta. Det er heller 
ikkje naturverdiar eller andre tilhøve som krev spesielle utgreiingar etter det administrasjonen 
kan sjå. Det er registrert rik edellauvskog i området, men storleiken på tiltaka som skal 
gjerast føreset ikkje at det er inngrep som fordrar konsekvensutgreiing for naturverdiar. Som 
tidlegare omtalt vil vurdering av verdi for eigedomane som skal ervervast fastsetjast som ei 
privatrettsleg sak, og kommunen kan ikkje sjå at den aktuelle skogen har noko spesiell verdi 
som krev større utgreiingar grunna dårlege driftstilhøve knytt til skogen.  

 

Oppsummering: 

Administrasjonen har gått gjennom planframlegget og har nokre presiseringar og framlegg til 
endringar i planen. Endringane går på å sikre i føresegnene at naudsynt sikringsarbeid knytt 
til steinsprang og mogleg fallulykke vert opparbeidd før galge vert bygd og tilkomststi vert 
teken i bruk. Vidare følgjer administrasjonen vegvesenet sine vurderingar knytt til innkomne 
merknader. Administrasjonen rår til at planen vert lagt ut til høyring og offentleg ettersyn med 
dei tilrådde endringane.  

 

………………………… 

 

 
 
 
 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
035/18 Plan- og miljøutvalet PS 07.03.2018 
012/18 Eldrerådet PS 24.04.2018 
016/18 Råd for menneske med nedsett funksjonsevne PS 23.04.2018 
022/18 Levekårsutvalet PS 24.04.2018 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Christian H. Reinshol 16/383 

1. gangs handsaming av reguleringsplan Alver næringsområde sør, plan-id 1263-201601

Ikkje vedlagt (ligg på heimesida til kommunen)
Planskildring ANS revidert Reguleringsføresegner revidert 05012018RP_201601_Alver 
næringsområde sør A1606498-01_B001 Illustrasjonsplan Landskapsanalyse 606498-
01_S001 Trafikkanalyse Alverflaten sør NæringsområdeVA - 606498 - 
HB001VA-606498-01_HB002VA - 606498 - HH001 VA-rammeplan - tillegg VA rammeplan Alver ROS- 
analyse 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge 
reguleringsplan for Alver næringsområde sør, plan-ID 1263-201601, ut til høyring og 
offentleg ettersyn på følgjande vilkår: 

1. Endre § 2.2 til å omfatte alle bygge- og anleggstiltak innanfor planområdet og ta ut
kulepunkt 2 knytt til at 10 nye parkeringsplassar kan etablerast før Alvervegen må
vere ferdig utbetra.

2. Byggegrenser mot tilstøytande reguleringsplan i vest som ikkje er knytt til køyreveg
vert fjerna. Byggegrenser mellom BN1 og BN2 som ikkje er knytt til veg vert fjerna.

3. Planskildring og føresegner vert retta opp i samsvar med saksutgreiinga.

………………………… 

Plan- og miljøutvalet - 035/18 

PM - behandling: 
K. Vågstøl-H sa seg ugild grunna kundeforhold og gjekk difor frå under handsaming av 
denne saka.  

Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 2 røyster (S. Hauge-Ap, H. Brunborg-Ap) 



Endringsframlegg frå Sæbjørg H. Kjeka-Krf: 

§ 8.1 Innanfor #1 skal det, etter plan godkjent av rett fagmynde, etablerast framtidig veg
vidare inn i BN3 og/eller til Galteråsen. 

Ved prosjektering av veg innanfor #1 gjennom LNF-området/planområdet, skal tursti sikrast 
planfri kryssing av vegen. 

Framlegget vart vedteke mot 2 røyster (S. Hauge-Ap, H. Brunborg-Ap) 

PM - vedtak: 
I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek plan- og miljøutvalet å legge 
reguleringsplan for Alver næringsområde sør, plan-ID 1263-201601, ut til høyring og 
offentleg ettersyn på følgjande vilkår: 

1. Endre § 2.2 til å omfatte alle bygge- og anleggstiltak innanfor planområdet og ta ut
kulepunkt 2 knytt til at 10 nye parkeringsplassar kan etablerast før Alvervegen må
vere ferdig utbetra.

2. Byggegrenser mot tilstøytande reguleringsplan i vest som ikkje er knytt til køyreveg
vert fjerna. Byggegrenser mellom BN1 og BN2 som ikkje er knytt til veg vert fjerna.

3. Planskildring og føresegner vert retta opp i samsvar med saksutgreiinga.

§ 8.1 Innanfor #1 skal det, etter plan godkjent av rett fagmynde, etablerast framtidig veg
vidare inn i BN3 og/eller til Galteråsen. 

Ved prosjektering av veg innanfor #1 gjennom LNF-området/planområdet, skal tursti sikrast 
planfri kryssing av vegen. 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal avgjerast i Plan- og miljøutvalet 

Bakgrunn 

Plan- og miljøutvalet tek stilling til om planframlegget skal leggjast ut til høring og offentleg 
ettersyn.  

Forslagsstillarar for reguleringsplanen er Krom Holding AS og plankonsulent for arbeidet har 
vore Asplan Viak AS.  



Hovudføremålet med reguleringsplanen er å regulere næringsarealet som er sett av i 
kommunedelplan for Knarvik-Alversund som ei utviding av eksisterande næringsareal i 
området. Planen sikrar tilkomst mellom dei to planområda og er samkøyrd med mindre 
endring av reguleringsplan for Alver næringsområde som er ute på høyring. Vidare legg 
planen til rette for at framtidig tilkomst mot Galteråsen kan etablerast om dette skulle kome til 
i framtidig kommunedelplan for området. Det vert også lagt til rette for skjerming av 
tilliggande bustader for næringsaktiviteten på området.  

Området som vert regulert er på om lag 48,5 dekar og er i kommunedelplanen sett av til 
næring og LNF-område. Andel nytt næringsareal er om lag 26 dekar og som følgje av at ein 
har vist mogleg framtidig vegtrasé mot Galtaråsen er også LNF-areal og ein mindre del av 
arealet som er sett av til offentleg tenesteyting lagt inn i planframlegget. Det er gjort justering 
av næringsarealet i høve gjeldande kommunedelplan for å få ei meir føremålstenleg 
utforming. Vidare har ein lagt seg opp i mot planframlegget til Alver næringsområde i høve 
grøntareal, noko som medfører ein reduksjon i høve gjeldande kommunedelplan.  

Planframlegget legg opp til ei utviding av eksisterande næringsareal som ligg inne i 
reguleringsplan for Alver næringsområde og stettar utvidinga som er vist i 
kommunedelplanen. Delar av området er tidlegare nytta til uttak av stein og ein kan sjå spor 
av dette i delar av området. Planframlegget legg opp til i stor grad tilsvarande aktivitet som 
tilgrensande næringsareal i Alver næringsområde. Utnyttingsgrad for planområdet vert 50 % 
BYA, som er det same som tilgrensande planområde. Byggehøgder vert høvesvis 12 meter 
og 15 meter for dei ulike delfelta i planen. Det vert opna opp for at inntil 15 % av BRA 
innanfor næringsareala BN1-BN3 kan nyttast til kontor, sal og annan service som har direkte 
tilknyting til produksjons-, handverks- eller serviceverksemd. Det vert ikkje opna for 
etablering av rein detaljhandel innanfor næringsområdet. Avgrensinga av dei moglege 
næringsaktivitetane som kan etablera seg innanfor området er mellom anna av omsyn til 
trafikkmengda inn i området. Parkeringskrav følgjer krav som er sett i kommuneplanen for 
dei ulike typane av næringsareal som kan etablerast innanfor planområdet.  

Tilkomst til området skjer frå Alvervegen, via tilgrensande Alver næringsområde. Det er lagt 
inn rekkefølgjekrav om utbetring av Alvervegen inkludert fortau, men det er som i alver 
næringsområde lagt inn moglegheit til å etablere areal som genererer inntil totalt 10 
parkeringsplassar før rekkefølgjekravet må vere opparbeidd. Vegar skal opparbeidast etter 
kommunale krav om handbok N100. Det er vidare vist mogleg tilkomst mot næringsarealet i 
Galteråsen i planframlegget, for å sikre traseen dersom det skulle verte opna for ei slik 
kopling i ny KDP for området.  

Det er utarbeidd VA-rammeplan for området, der tilhøve knytt til vassforsyning, avlaup og 
kapasitet på sløkkevatn vurdert. Vatn og sløkkevatn kan takast frå hovudvassleidninga nord 
for planområdet. Om spillvatn skal førast mot Alverflaten må det etablerast ny 
spillvassleidning frå søre del av planområdet fram til eksisterande leidningsnett på sørsida av 
Alverflaten. Skal avlaupsleidninga gå mot Galteråsen vil ein måtte pumpe til eksisterande 
anlegg i Galteråsen. Det er lagt opp til at overvatn frå næringsareala må fordrøyast på 
områda før det vert sleppt til eksisterande bekkar i sørvest og nordaust.  

Støy frå næringsområdet kan førekome. Det er ikkje lagt opp til etablering av støyande 
verksemder innanfor planområdet, men det må påreknast noko støy i anleggsperioden for 
opparbeiding av næringsområdet. Voll og vegetasjonsskjerm vil bidra til å avgrense støy frå 
næringsområdet og vil også hindre innsyn. Det er teke inn i føresegnene at nasjonale 
støyretningsliner skal nyttast ved etablering av tiltak i området.  

Det er vist grønstruktur inn mot naboeigedomar i sør som vegetasjonsskjerm, og området 
skal fungere som buffer mot eksisterande nabobusetnad. Det skal innanfor område GV 



opparbeidast ein inntil 5 meter høg voll. Vollen skal utformast slik at den har eit heilskapleg 
uttrykk og den skal plantast til som vist på illustrasjonsplanen. Ferdigstilling kan gjerast 
etappevis frå nord til sør.  

Planområdet grensar opp mot Erstadfjellet friluftsområde, og det er i KDP Knarvik-Alversund 
vist tursti som går i ein korridor aust for planområdet. Trasé for denne er sikra i 
planframlegget og vist som eige føresegnområde der ein kan leggje om og utbetre turstien 
om dette vert aktuelt. Stien koplar seg på turvegen nord i planområdet og gir tilkomst mot 
Tveitavarden, Erstadfjellet og Kvamsfjellet.  

Planområdet vil verte planert og stå fram med god tilgjenge med omsyn til universell 
utforming.  

ROS-analysa viser at det er 4 hendingar som kjem i gul sone. Dette er Ekstremvind, 
Risikofylt industri, Trafikkulykker og Ulykke med gåande/syklande. Når det gjeld ekstremvind 
så må verksemdene ha rutiner knytt til utelagring på næringsareala, medan TEK må følgjast 
opp i høve byggkvalitet for å tole ekstremvind. Kjemikaliar/eksplosivar og anna farleg stoff 
må oppbevarast og handterast i tråd med gjeldande regelverk. Det er fastsett rekkefølgjekrav 
som skal sikre opparbeiding av Alvervegen med gang- og sykkelveg fram til avkøyrsle til 
næringsområdet. Dette skal betre tilhøve knytt til trafikktryggleik. Vidare er opparbeiding av 
voll og vegetasjonsskjerm avbøtande tiltak for å skjerme eksisterande nabobusetnad i sør for 
næringsverksemda. Sikring av skjeringar og murar er også sikra i føresegnene.  

Det er utarbeidd trafikkanalyse for krysset mot fylkesveg 565, som viser at krysset har 
kapasitet til å tole ei utbygging av begge dei aktuelle næringsområda med full utnytting på 
båe områda. Det vil vere 12 % restkapasitet med utgangspunkt i framskriving av trafikkauke 
fram til 2030. Det er avdekka at krysset mot Alvervegen og krysset mot Alvermarka kan ha 
ein negativ effekt på kvarandre, noko som vil auke med auka trafikk inn til Alvervegen. 
Utgreiinga konkluderer likevel med at kapasiteten er tilstrekkeleg og at det ikkje vert 
naudsynt med ei endra utforming av kryss frå Alverflaten til Alvervegen.  

Det kom inn 10 merknader frå offentlege mynde og naboar til oppstart. Desse er 
oppsummert i planskildringa og kommentert frå plankonsulent. Fleire av naboane er uroa for 
trafikktryggleik i området og meiner også at vidare utbygging av næringsareal bør skje andre 
stadar enn i dette området. Vidare er avrenning og overvatn teke opp som mogleg problem 
som følgje av utbygginga. Det vert også trekt fram frå velforening og andre aktørar i 
tilstøytande næringsområde at vegtilkomst til området bør kome via Galteråsen. Det er sett 
inn rekkefølgjekrav som skal ta i vare trafikktryggleiken inn til næringsområdet. Utbygginga 
vil vere i tråd med gjeldande kommunedelplan som har vurdert området som føremålstenleg 
til næring. Overvatn skal handterast lokalt og fordrøyast for ikkje å auke avrenning til 
tilliggande område nedstraums for planområdet. Når det gjeld tilkomst via Galteråsen er det 
lagt til rette for ein framtidig tilkomst denne vegen, men sidan gjeldande kommunedelplan 
ikkje opner opp for dette er utbetring av tilkomst via Alvervegen lagt til grunn.  

Vurdering 

Politisk handsaming 

Saka skal avgjerast i Plan- og miljøutvalet 



Bakgrunn 

Plan- og miljøutvalet tek stilling til om planframlegget skal leggjast ut til høring og offentleg 
ettersyn.  

Forslagsstillarar for reguleringsplanen er Krom Holding AS og plankonsulent for arbeidet har 
vore Asplan Viak AS.  

Hovudføremålet med reguleringsplanen er å regulere næringsarealet som er sett av i 
kommunedelplan for Knarvik-Alversund som ei utviding av eksisterande næringsareal i 
området. Planen sikrar tilkomst mellom dei to planområda og er samkøyrd med mindre 
endring av reguleringsplan for Alver næringsområde som er ute på høyring. Vidare legg 
planen til rette for at framtidig tilkomst mot Galteråsen kan etablerast om dette skulle kome til 
i framtidig kommunedelplan for området. Det vert også lagt til rette for skjerming av 
tilliggande bustader for næringsaktiviteten på området.  

Området som vert regulert er på om lag 48,5 dekar og er i kommunedelplanen sett av til 
næring og LNF-område. Andel nytt næringsareal er om lag 26 dekar og som følgje av at ein 
har vist mogleg framtidig vegtrasé mot Galtaråsen er også LNF-areal og ein mindre del av 
arealet som er sett av til offentleg tenesteyting lagt inn i planframlegget. Det er gjort justering 
av næringsarealet i høve gjeldande kommunedelplan for å få ei meir føremålstenleg 
utforming. Vidare har ein lagt seg opp i mot planframlegget til Alver næringsområde i høve 
grøntareal, noko som medfører ein reduksjon i høve gjeldande kommunedelplan.  

Planframlegget legg opp til ei utviding av eksisterande næringsareal som ligg inne i 
reguleringsplan for Alver næringsområde og stettar utvidinga som er vist i 
kommunedelplanen. Delar av området er tidlegare nytta til uttak av stein og ein kan sjå spor 
av dette i delar av området. Planframlegget legg opp til i stor grad tilsvarande aktivitet som 
tilgrensande næringsareal i Alver næringsområde. Utnyttingsgrad for planområdet vert 50 % 
BYA, som er det same som tilgrensande planområde. Byggehøgder vert høvesvis 12 meter 
og 15 meter for dei ulike delfelta i planen. Det vert opna opp for at inntil 15 % av BRA 
innanfor næringsareala BN1-BN3 kan nyttast til kontor, sal og annan service som har direkte 
tilknyting til produksjons-, handverks- eller serviceverksemd. Det vert ikkje opna for 
etablering av rein detaljhandel innanfor næringsområdet. Avgrensinga av dei moglege 
næringsaktivitetane som kan etablera seg innanfor området er mellom anna av omsyn til 
trafikkmengda inn i området. Parkeringskrav følgjer krav som er sett i kommuneplanen for 
dei ulike typane av næringsareal som kan etablerast innanfor planområdet.  

Tilkomst til området skjer frå Alvervegen, via tilgrensande Alver næringsområde. Det er lagt 
inn rekkefølgjekrav om utbetring av Alvervegen inkludert fortau, men det er som i alver 
næringsområde lagt inn moglegheit til å etablere areal som genererer inntil totalt 10 
parkeringsplassar før rekkefølgjekravet må vere opparbeidd. Vegar skal opparbeidast etter 
kommunale krav om handbok N100. Det er vidare vist mogleg tilkomst mot næringsarealet i 
Galteråsen i planframlegget, for å sikre traseen dersom det skulle verte opna for ei slik 
kopling i ny KDP for området.  

Det er utarbeidd VA-rammeplan for området, der tilhøve knytt til vassforsyning, avlaup og 
kapasitet på sløkkevatn vurdert. Vatn og sløkkevatn kan takast frå hovudvassleidninga nord 
for planområdet. Om spillvatn skal førast mot Alverflaten må det etablerast ny 
spillvassleidning frå søre del av planområdet fram til eksisterande leidningsnett på sørsida av 
Alverflaten. Skal avlaupsleidninga gå mot Galteråsen vil ein måtte pumpe til eksisterande 



anlegg i Galteråsen. Det er lagt opp til at overvatn frå næringsareala må fordrøyast på 
områda før det vert sleppt til eksisterande bekkar i sørvest og nordaust.  

Støy frå næringsområdet kan førekome. Det er ikkje lagt opp til etablering av støyande 
verksemder innanfor planområdet, men det må påreknast noko støy i anleggsperioden for 
opparbeiding av næringsområdet. Voll og vegetasjonsskjerm vil bidra til å avgrense støy frå 
næringsområdet og vil også hindre innsyn. Det er teke inn i føresegnene at nasjonale 
støyretningsliner skal nyttast ved etablering av tiltak i området.  

Det er vist grønstruktur inn mot naboeigedomar i sør som vegetasjonsskjerm, og området 
skal fungere som buffer mot eksisterande nabobusetnad. Det skal innanfor område GV 
opparbeidast ein inntil 5 meter høg voll. Vollen skal utformast slik at den har eit heilskapleg 
uttrykk og den skal plantast til som vist på illustrasjonsplanen. Ferdigstilling kan gjerast 
etappevis frå nord til sør.  

Planområdet grensar opp mot Erstadfjellet friluftsområde, og det er i KDP Knarvik-Alversund 
vist tursti som går i ein korridor aust for planområdet. Trasé for denne er sikra i 
planframlegget og vist som eige føresegnområde der ein kan leggje om og utbetre turstien 
om dette vert aktuelt. Stien koplar seg på turvegen nord i planområdet og gir tilkomst mot 
Tveitavarden, Erstadfjellet og Kvamsfjellet.  

Planområdet vil verte planert og stå fram med god tilgjenge med omsyn til universell 
utforming.  

ROS-analysa viser at det er 4 hendingar som kjem i gul sone. Dette er Ekstremvind, 
Risikofylt industri, Trafikkulykker og Ulykke med gåande/syklande. Når det gjeld ekstremvind 
så må verksemdene ha rutiner knytt til utelagring på næringsareala, medan TEK må følgjast 
opp i høve byggkvalitet for å tole ekstremvind. Kjemikaliar/eksplosivar og anna farleg stoff 
må oppbevarast og handterast i tråd med gjeldande regelverk. Det er fastsett rekkefølgjekrav 
som skal sikre opparbeiding av Alvervegen med gang- og sykkelveg fram til avkøyrsle til 
næringsområdet. Dette skal betre tilhøve knytt til trafikktryggleik. Vidare er opparbeiding av 
voll og vegetasjonsskjerm avbøtande tiltak for å skjerme eksisterande nabobusetnad i sør for 
næringsverksemda. Sikring av skjeringar og murar er også sikra i føresegnene.  

Det er utarbeidd trafikkanalyse for krysset mot fylkesveg 565, som viser at krysset har 
kapasitet til å tole ei utbygging av begge dei aktuelle næringsområda med full utnytting på 
båe områda. Det vil vere 12 % restkapasitet med utgangspunkt i framskriving av trafikkauke 
fram til 2030. Det er avdekka at krysset mot Alvervegen og krysset mot Alvermarka kan ha 
ein negativ effekt på kvarandre, noko som vil auke med auka trafikk inn til Alvervegen. 
Utgreiinga konkluderer likevel med at kapasiteten er tilstrekkeleg og at det ikkje vert 
naudsynt med ei endra utforming av kryss frå Alverflaten til Alvervegen.  

Det kom inn 10 merknader frå offentlege mynde og naboar til oppstart. Desse er 
oppsummert i planskildringa og kommentert frå plankonsulent. Fleire av naboane er uroa for 
trafikktryggleik i området og meiner også at vidare utbygging av næringsareal bør skje andre 
stadar enn i dette området. Vidare er avrenning og overvatn teke opp som mogleg problem 
som følgje av utbygginga. Det vert også trekt fram frå velforening og andre aktørar i 
tilstøytande næringsområde at vegtilkomst til området bør kome via Galteråsen. Det er sett 
inn rekkefølgjekrav som skal ta i vare trafikktryggleiken inn til næringsområdet. Utbygginga 
vil vere i tråd med gjeldande kommunedelplan som har vurdert området som føremålstenleg 
til næring. Overvatn skal handterast lokalt og fordrøyast for ikkje å auke avrenning til 
tilliggande område nedstraums for planområdet. Når det gjeld tilkomst via Galteråsen er det 
lagt til rette for ein framtidig tilkomst denne vegen, men sidan gjeldande kommunedelplan 



ikkje opner opp for dette er utbetring av tilkomst via Alvervegen lagt til grunn.  

 

Vurdering 

Administrasjonen har gått gjennom planframlegget for Alver næringsområde sør og 
administrasjonen sine vurderingar kjem fram under. Framlegget vert vurdert i høve ulike 
tema og framlegg til endringar og justeringar i planframlegget er presentert under kvart 
punkt. 

Tilhøvet til overordna plan: 

Planframlegget følgjer i hovudsak dei grensene som er fastsett til næringsområde i gjeldande 
kommunedelplan for Knarvik-Alversund, men det er gjort nokre justeringar inn i LNF-område 
mot sør og aust for å få ei meir føremålstenleg utforming av næringsareala. Innskrenkinga av 
LNF-området er ikkje like stor som vedteken plan for Alver næringsområde, men legg til rette 
for ei grøn buffersone med voll som skal skjerme tilliggande bustader mot næringsområdet. 
Det er teke inn rekkefølgjekrav som skal sikre opparbeiding av støyvoll. Administrasjonen 
meiner at dei føreslåtte endringane i høve gjeldande kommunedelplan er kurante, og at det 
er lagt inn gode avbøtande tiltak som vil skjerme bustadane godt frå aktiviteten på 
næringsareala.  

 

Struktur i næringsområdet: 

Det vert opna opp for høvesvis 12 og 15 meter høge bygg innanfor næringsområdet, og 
utnyttingsgrad er på 50 % BYA som er det same som tilliggande næringsområde. 15 % av 
BRA for næringsarala kan nyttast til kontor, sal og annan service som har direkte tilknyting til 
produksjons-, handverks- eller serviceverksemd. Krava er i samsvar med liknande 
næringsareal andre stader i kommunen og er satt slik for å bygge opp under at denne typen 
tenester fortrinnsvis skal kome i regionsenteret. Detaljhandel vert ikkje tillate i området. 
Strukturen vil avgrense noko kor mykje trafikk som vil kome til næringsareala. 
Administrasjonen meiner føringane for næringsområdet vil gje moglegheiter for ulike 
verksemder å etablere seg, men det vil vere avgrensa kor mykje publikumsintensive 
verksemder som vil etablere seg i området. Administrasjonen merker seg vidare at det er lagt 
inn byggegrenser mellom enkelte av næringsareala og mot tilstøytande næringsareal i vest. 
Det er administrasjonen si oppfatning at ein bør unngå å avgrense moglegheiter til 
fleksibilitet innanfor næringsområde, med mindre desse til dømes er knytt til avstand mot 
køyreveg eller liknande. Erfaringsmessig kan behov innanfor eit næringsområde endrast 
over tid, og ei avgrensing med byggegrenser kan då føre til unødige dispensasjonar om 
byggegrensa ikkje har eit spesifikt føremål. Administrasjonen vil soleis tilrå at byggegrenser 
mot vest i planområdet som ikkje er knytt til veg, og mellom BN1 og BN2 vert fjerna.  

· Byggegrenser mot tilstøytande reguleringsplan i vest som ikkje er knytt til køyreveg 
vert fjerna. Byggegrenser mellom BN1 og BN2 som ikkje er knytt til veg vert fjerna.  

 

Trafikk og parkeringstilhøve: 

Tilkomst til området vil vere frå fylkesveg 565, via Alvervegen, tilgrensande næringsområde 



og inn i planområdet. Denne strekka har dårleg standard i dag, men det er regulert ny veg 
med fortau i tilgrensande reguleringsplan for Breimyra. Det er lagt inn rekkefølgjekrav om at 
Alvervegen skal oppgraderast i føresegnene. I føresegnene er det opna opp for tilsvarande 
etableringar som for næringsområdet Alver næringsområde. Administrasjonen er usikker på 
om tilsvarande rekkefølgjekrav bør gjelde for dette næringsområdet då ein innanfor dette 
området føreset at delar av området skal nyttast til uttak av stein for å realisere heile arealet 
som er sett av til næring. Ein slik aktivitet vil kunne medføre større trafikk med tunge køyrety 
på Alvervegen enn dagens situasjon, og det er ikkje synleggjort i planmaterialet om det er 
massebalanse i planområdet eller om massane skal køyrast vekk. Om det er planar om 
midlertidig steinknuseverk for å handtere stein får området er heller ikkje synleggjort. Ein slik 
aktivitet vil kunne føre til midlertidig eller meir langvarig støy frå området enn uttak av stein 
utan vidarefordling vil gjere. På bakgrunn av at det etter administrasjonen si vurdering er 
noko mangelfull informasjon knytt til dette, vil administrasjonen tilrå at rekkefølgjekravet for 
dette området vert skjerpa inn til at Alvervegen må vere ferdig oppgradert med gang- og 
sykkelveg før ein får sette i gang bygge- eller anleggstiltak innanfor området. Vidare er 
rekkefølgjekravet for tilstøytande næringsareal basert på at eksisterande verksemder har 
hatt behov for mindre tiltak på sine areal over tid, og ein har vurdert at ei trafikkauke på 10 
bilar vil kunne vere akseptabelt for trafikktryggleiken langs Alvervegen. Med tilsvarande 
rekkefølgjekrav for dette området vil ein kunne få ei dobling i antall bilar før rekkefølgjekravet 
slår inn. Administrasjonen meiner at ein i høyringa bør vurdere om ein skal slå i saman 
rekkefølgjekrava for dei to områda, slik at den totale trafikkauken for begge næringsområda 
kan vere 10 bilar før kravet om utbetring av Alvervegen slår inn. Fram til denne vurderinga er 
gjort, meiner administrasjonen at rekkefølgjekravet må ligge på alle bygge- og anleggstiltak 
for dette planområdet. Vidare må rekkefølgjekrava knytast til tiltak og bruksløyve/ferdigattest.   

· Endre § 2.2 til å omfatte alle bygge- og anleggstiltak innanfor planområdet og ta ut 
kulepunkt 2 knytt til at 10 nye parkeringsplassar kan etablerast før Alvervegen må 
vere ferdig utbetra.  

Parkeringskrava for området er tilsvarande tilstøytande planområde og følgjer 
kommuneplanen sine krav til parkering for ulike næringsføremål.  

Ein har vidare også kome til einigheit med grunneigarane i tilstøytande næringsareal om ein 
tilkomst til planområdet gjennom Alver næringsområde. Administrasjonen ser i 
utgangspunktet ikkje noko problem med den aktuelle vegframføringa. Det er kome inn 
framlegg til mindre endring av den tilstøytande reguleringsplanen Alver næringsområde, der 
den aktuelle vegtraseen er teke inn og det er gjort justeringar knytt til byggegrenser som vart 
vedtekne i kommunestyret for å sikre framtidig mogleg vegframføring til Alver 
næringsområde sør. Endringa i byggegrenser opner opp for at næringsareala sør i 
reguleringsplanen for Alver næringsområde får større fleksibilitet til å etablere bygg og 
anlegg enn det dagens situasjon opnar for. Totalt sett meiner administrasjonen at det er 
positivt at det er funne fram til ei vegløysing for dei to næringsområda.  

 

Renovasjon og kommunaltekniske anlegg: 

Det er knytt rekkefølgjekrav til at naudsynt avfallshandtering skal vere etablert før det vert 
gjeve ferdigattest til nye tiltak innanfor næringsområdet. VA-rammeplan viser at overordna 
plan for VA-anlegg og overvatn er tilstrekkeleg ivareteke for området. Det er god 
vassforsyning til området med ny påkopling til kommunal leidning og det vil vere tilstrekkeleg 
kapasitet til å levere slokkevatn til området. Administrasjonen meiner utgreiingane i VA-
rammeplanen sikrar ei forsvarleg utbygging av næringsområdet.  



 

ROS-analyse, naturmangfald og folkehelse: 

Det er utarbeidd ROS-analyse for området, som viser at det er nokre tilhøve som hamnar i 
gul sone og det er etter administrasjonen si vurdering vurdert tilstrekkelege tiltak for å bøte 
på desse tilhøva. Vidare er det sikra i planen at naudsynt sikring av skjeringar og skrentar 
vert utført. Administrasjonen har ingen merknader til ROS-analysa.  

Det er ikkje registrert spesielle naturverdiar i området, og administrasjonen kan ikkje sjå at 
utbygginga av næringsområdet vil få konsekvensar som gjer at ein kjem i konflikt med 
omsyna naturmangfaldslova §§ 8-12 skal ivareta.  

Det er ikkje gjort noko særskilt utgreiing av tilhøve til folkehelse i planmaterialet. Når det gjeld 
universell utforming vil TEK styre utforming av næringsbygningar, og næringsareala kjem til å 
bli planert slik at universell utforming vil vere mogleg. Vidare er det teke inn at statlege 
støyretningsliner skal gjelde for området, slik at spesielt støyande aktivitet som kan ha 
negativ verknad for tilstøytande bustad-, nærings- og friluftsområde ikkje skal etablerast. Det 
er lagt til rette for at stien aust for næringsområdet mot friluftsområda som ligg nord for 
næringsområdet skal kunne nyttast vidare og eventuelt også leggast om og utbetrast. 
Administrasjonen meiner planframlegget tek tilstrekkeleg omsyn til folkehelseverdiar.  

 

Terrenghandsaming: 

Det har tidlegare vore steinuttak i planområdet, og ein legg til rette for at delar av området 
skal skytast vekk for å legge til rette for næring. Utover dette vil næringsbygg bli etablert slik 
at desse ikkje skal verte høgare enn næraste ås der turstien går bakom. På denne måten vil 
ein unngå at næringsområdet vert dominerande frå turstien. Utbygging av næringsområdet 
vil føre til til dels store inngrep i eksisterande terreng, men administrasjonen meiner at dette 
har vore ein føresetnad i samband med at næringsarealet vart teke inn i KDP.  

 

Merknader til oppstart: 

Dei fleste av merknadane knytt til oppstart er vurdert av plankonsulent og svara ut 
tilstrekkeleg gjennom planmaterialet etter administrasjonen si vurdering. Tilhøve knytt til 
trafikktryggleik langs Alvervegen er omtala, sjølv om administrasjonen si førebelse vurdering 
er at desse må strammast noko til grunna uttak av stein og total belastning for dei to 
reguleringsplanane samla. Vidare meiner administrasjonen at kommunedelplanen har teke 
stilling til kvar i kommunen det skal utviklast næring, og at ein må forholde seg til denne ved 
regulering av desse areala. Det same er tilhøve når det gjeld vegtilkomst via Galteråsen som 
er teke opp som tema. Ein slik tilkomst vil kome i konflikt med mellom anna turvegar mot 
friluftsområda i nord, og denne vegtilkomsten bør vurderast gjennom rulleringa av 
kommunedelplanen som er i gang. Det er likevel sikra areal til ei slik løysing som vil kunne 
realiserast om det vert opna opp for vegtilkomst mot Galteråsen.  

Når det gjeld LNF-buffersona som vert trekt fram av dei næraste naboane til 
næringsområdet, vil arealet som er sett av til LNF i dag verte noko redusert, men vollen som 
skal etablerast mellom næringsområdet og bustadane vil bøte på reduksjonen, då den vil 
fungere både som støydemping men også som skjerm mot aktiviteten på området. Med 



omsyn til vedtak som vart gjort for reguleringsplan for Alver næringsområde meiner 
administrasjonen at dei tiltaka som vert sett fram vil vere positive for å skape eit skilje mellom 
bustadområda og næringsareala. Administrasjonen vil i høyringsperioden vurdere om krava 
knytt til etablering av vollen bør skjerpast inn noko i høve det som ligg i rekkefølgjekrava for 
reguleringsplanen.  

 

Planteknisk: 

Planskildringa har feil i nummerering i kapittel 8 som må rettast opp før utlegging til offentleg 
ettersyn. Vidare er f_SKV i føresegnene omtala som f_SV, dette må rettast opp.  

 

Oppsummering: 

Administrasjonen har gått gjennom planframlegget og har nokre presiseringar og framlegg til 
endringar i planframlegget. Den viktigaste endringa er at administrasjonen per no meiner at 
rekkefølgjekravet knytt til utbetring av Alvervegen må skjerpast inn på bakgrunn av tenkt 
aktivitet i form av steinuttak i området, og også total belastning på vegen som følgje av at 
båe næringsområda skal ha høve til å etablere areal med til saman 10 parkeringsplassar. 
Administrasjonen ynskjer å endre dette kravet i denne handsaminga, og sjå på alternativ i 
løpet av høyringsprosessen, der ein kan vurdere å slå saman rekkefølgjekrava for dei to 
områda og få ei tilleggsvurdering på omfang av steinuttak. Om det er massebalanse i 
området, eller om uttaket av stein skal handsamast på området, vil dette kunne få utslag i 
planen elles. Vidare har administrasjonen nokre innspel knytt til byggegrenser og feilretting i 
planskildring og føresegner. Administrasjonen vil trekke fram at sjølv om ein har kome med 
ein reduksjon i LNF-området som skal fungere som buffer mellom næringsareala og 
bustadane som ligg inntil næringsområdet, så vil vollen som skal etablerast saman med 
vegetasjonen fungere tilsvarande godt som det opphavlege beltet. Om krava knytt til 
etablering av vollen skal skjerpast inn, vil administrasjonen vurdere i høyringsperioden og 
basert på innspel som kjem inn.  

Totalt sett meiner administrasjonen at framlegget til reguleringsplan, med dei føreslåtte 
endringane, kan leggjast ut til høyring og offentleg ettersyn.  

 

………………………… 
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Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Saka vert lagt fram utan framlegg til vedtak. 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal til uttale i Eldreråd, Råd for menneske med nedsett funksjonsevne, 
Levekårsutvalet, og Ungdomsrådet. Uttalen vert vurdert og lagt fram for Plan- og miljøutvalet 
ved andre gongs handsaming. Plan- og miljøutvalet innstiller til Kommunestyret, som vedtek 
planen.  

Bakgrunn 

Plan- og miljøtvalet (PMU) vedtok i møte den 21. mars, sak 47/18 å leggje 
planframlegget områdeplan for Alversund til offentleg ettersyn og høyring: 



Plan- og miljøutvalet - 047/18 

PM - behandling: 
Presentasjon til saka v/Torunn Åsheim frå firma Multiconsult as 

Framlegg frå administrasjonen: 
Tillegg til rådmannen sitt framlegg: 
Før planen vert lagt til offentleg ettersyn og høyring skal følgjande endrast i plandokumenta: 

I plankartet skal følgjande leggjast inn for å sikre svingradius for dei lengste køyretya: 
Trafikkøy nord for krysset O_SKV1 og O-SKV_3 reduserast 
Vegarealet sør for det same krysset vert utvida med 1 m mot sør. I tillegg vert arealføremålet SVG 
(annan veggrunn -  grøntareal) utvida 5 meter i breidden for å sikre vegføremålet.  
Kulturminna som ikkje vert søkt frigitt får i plankartet ei omsynssone (bevaring kulturmiljø, H_570) 
som strekk seg inntil 10 meter frå kulturminnet – tilpassa terreng og arealføremål parkering (SPP 
ved fv 565). Dette må følgjast opp i føresegn og planomtale med korrigering av nummerering av 
alle kulturminna. 
Dei tre kulturminna som vert søkt frigitt får endra føresegnsområde i plankartet (får nemning #). 
Dette må følgjast opp i føresegn og planomtale med korrigering av  nummerering av alle 
kulturminna. 
Presisering i føresegna kapittel 2.1 om krav til stenging av veg til gnr/bnr 137/100. 

Framlegg frå B. Risøy-Krf: Endring Plankart: 
LF og LL legges tilbake til LNF. 

Rådmannen sitt tilleggsframlegg og framlegget frå B. Risøy-Krf vart samrøystes vedteke. 

PM - vedtak: 
Plan- og miljøutvalet legg, i samsvar med plan- og bygningslova § 12-10, framlegg til 
områdeplan for Alversund, del av gnr 137, bnr 7, 13, 14, 17, 23, 74,75,125,130, 291, 690 m.fl. og 
gnr 138 bnr 2, 13, 14, 22, 25  - til offentleg ettersyn med følgjande endringar:  

Før planen vert lagt til offentleg ettersyn og høyring skal følgjande endrast i plandokumenta:  
I plankartet skal følgjande leggjast inn for å sikre svingradius for dei lengste køyretya: 
Trafikkøy nord for krysset O_SKV1 og O-SKV_3 reduserast 
Vegarealet sør for det same krysset vert utvida med 1 m mot sør. I tillegg vert arealføremålet SVG 
(annan veggrunn -  grøntareal) utvida 5 meter i breidden for å sikre vegføremålet.  
Kulturminna som ikkje vert søkt frigitt får i plankartet ei omsynssone (bevaring kulturmiljø, H_570) 
som strekk seg inntil 10 meter frå kulturminnet – tilpassa terreng og arealføremål parkering (SPP 
ved fv 565). Dette må følgjast opp i føresegn og planomtale med korrigering av nummerering av 
alle kulturminna. 
Dei tre kulturminna som vert søkt frigitt får endra føresegnsområde i plankartet (får nemning #). 
Dette må følgjast opp i føresegn og planomtale med korrigering av  nummerering av alle 
kulturminna. 
Presisering i føresegna kapittel 2.1 om krav til stenging av veg til gnr/bnr 137/100. 
LF og LL legges tilbake til LNF. 

Saksopplysningar: 
Politisk handsaming 

Saka skal avgjerast i Plan- og miljøutvalet. Plan- og miljøutvalet får planframlegget til andre gongs 



handsaming etter høyring og offentleg ettersyn er gjennomført. 

Bakgrunn 

Framlegg til områdeplan for Alversund legg eit juridisk grunnlag for etablering av i hovudsak ny 
barneskule med tilhøyrande veg, gang- og sykkelvegar, og kollektivstopp. I tillegg skal 
områdeplanen sikra etablering av fotballbane, mogleg symjebasseng, område for tenesteyting, og 
bustadutvikling. Gjennom planframlegget skal også område for landbruk, friluftsliv og kulturminne 
sikrast. Planen stadfastar i hovudsak gjeldande arealbruk og gjeldande plansituasjon innanfor 
planområdet, men det vert gjennomført nokre tilpassingar for å få ein meir hensiktsmessig 
arealbruk. 

Planområdet 

Planområdet grenser til bustadfeltet Alvermarka i sør. I aust fylgjer plangrensa i hovudsak fylkesveg 
565. I nordaust inngår Helselagshuset og eigedomane på austsida av Skarsvegen frå krysset ved 
kyrkjelydshuset og til Tveiten. Fylkesveg 565 og Alversund bru er grensa for planen i nordvest, slik 
at bensinstasjonen og skulen er med planen. Mot vest grensar planen til sjøen i dei ubygde 
områda. Fem av bustadeigedomane søraust i Nedre Alver er med i planen, medan dei fleste 
bustadane ligg utanfor planområdet. 

Prosess 

Planarbeidet vart formelt starta opp i 2009. Trafikksikring vart prioritert i første fase,  og 
reguleringsplan for trafikksikring (gangbru over fv 565 med tilførselsveg) vart vedteken i 2009. Ny 
planoppstart for områdeplanen vart kunngjort i 2010, og planområdet vart utvida til også å gjelde 
areal aust for gangbru, i hovudsak for å leggje til rette for areal til fleirbrukshall og eventuelt 
barnehage. I 2017 vart planområdet kunngjort utvida mot nordvest for å sikra gangveg frå fv 565 i 
nord ved bensinstasjonen mot sør til vegen Nedre Alver.   

Gjennom arbeidet er det gjennomført folkemøte og andre møte både før planoppstart og undervegs 
i prosessen. Dette er nærare omtala i planomtalen i kapittel 3.  

Det har og vore gjennomført ein tett dialog med Hordaland fylkeskommune og Statens vegvesen 
for å kome fram til ei akseptabel løysing for buss og ny avkøyrsle for veg til ny skule.  

I siste del av planarbeidet er det arbeidd parallellt med utvikling av skuleprosjektet for å sikra 
tilstrekkeleg gode rammer i områdeplanen for gjennomføring av skuleprosjektet. 

Plandokumenta 

Følgjande plandokument er utarbeidd: 

Plankart 
Føresegner 
Planomtale med risiko og sårbarheits (ROS) vurdering 
Notat om konsekvensutgreiing 
Støyvurdering og Støykart 



Samandrag av merknader og innspel til planarbeidet 

Dokumenta følgjer som vedlegg til saka saman med dei einskilde merknadene og innspela. 

Plankartet og føresegna gir dei juridiske rammene for tiltaka i planområdet.  I  kapittel 1 i 
føresegna vert det gitt ei oversikt over arealføremåla i planframlegget. Kapittel 2 set krav til 
utfyllande planar og dokumentasjon (krav til detaljplan, krav til søknad om tiltak, utbyggingsavtale, 
VA rammeplan, støy, energi, steinsprang og skredfare, naturmangfald, radongass og 
konsekvensutgreiing).  

Fellesføresegner er gitt i kapittel 3, og omtalar i eigne underkapittel følgjande: 

formgjeving, kvalitet og estetikk 
plassering, utnytting og byggehøgder 
minste uteopphaldsareal (MUA)  
parkering 
universell utforming/tilgjenge/sikring 
støy 
vatn og avløp 
trafo, pumpehus og liknande 
rigg og anlegg 
turstiar 
automatisk freda kulturminner 

Kapittel 4 i føresegna fastset rekkefølgjekrav, og kapittel 6 fastset krav til bygningar og anlegg 
(frittliggande småhus, konsentrert småhus, offentleg eller privat tenesteyting (BOP), bensinstasjon 
(BV) og idrettsanlegg (o_BIA).  

Samferdsleanlegg og infrastruktur er omtala i kapittel 7 , og presiserer nærare krav til køyrevegar 
(SKV), fortau, gang- og sykkelvegar (SGS), og parkeringsanlegg.  

Krav til grøntstruktur vert fastsett i kapittel 8, og til landbruks-, natur- og friluftsføremål i kapittel 9. 
Kapittel 10 skildrar nærare innhaldet i dei ulike omsynssonene (frisiktsone, støysone, 
høgspenningsanlegg, bandlegging etter lov om kulturminne,  omsynssone bevaring kulturmiljø, 
gjennomføringssone). Dei to føresegnsområda vert nærare omtala i kapittel 11.  

Planomtalen gir ein omtale av prosessen med planarbeidet, den skildrar dagens situasjon, 
grunnlaget for planframlegget, og den presenterer vurderingane som er gjort med omsyn til risiko 
og sårbarhetsvurderingar, og verknader av planforslaget. Til slutt gir planomtalen eit samandrag av 
merknader og innspel til planarbeidet i 2010 og 2017 med faglege vurderingar frå konsulent og 
administrasjon. Dei einskilde merknadene følgjer som vedlegg til saka.  

Støyrapport tydeleggjer saman med støykartet støysituasjonen i planområdet. Konklusjonen er at 
støy i liten grad vil leggje føringar for arealdisponeringa i området. Det vert tilrådd avbøtande tiltak, 
men det bør utførast meir detaljerte støyvurderingar i seinare fasar for planlagte tiltak i gul 
støysone.  

Notatet om konsekvensutgreiing konkluderer med at framlegg til områdeplan for Alversund ikkje 
utløyser krav om konsekvensutgreiing.  



Vurdering 

Framlegg til områdeplan for Alversund, del av gnr 137 og 138, skal i hovudsak sikra etablering av 
ny barneskule i Alversund. Barneskulen har planlagt byggestart  januar 2019. Skulen vil få gode 
uteopphaldsareal, og det er sikra god gang- og sykkeltilkomst for elevar og tilsette. Sjølv om det 
vert lagt til rette for litt parkering ved skulen, er det teke omsyn til trygg tilkomst til skulen sitt område 
også for mjuke trafikantar. Skulen, og tilkomstvegar til skulen skal ikkje detaljregulerast nærare. Det 
er opna opp for at skuleprosjektet kan få godkjent rammeløyve gjennom føringane som vert fastsett 
i føresegna. Dette er gjort fordi skulebygget med uteopphaldsareal allereie har vore grunnlag for 
konkurranse, og prosjektet er modent for gjennomføring. Ved å gje rom for å kunne søkje 
rammeløyve gjennom områdeplanen sikrar ein også framdrifta for sjølve byggeprosjektet.  

For dei fleste andre delområda i planområdet er det fastsett krav til detaljplan. Eit par av desse 
områda må vente på avklaringar i overordna plan, kommunedelplan for Knarvik-Alversund med 
Alverstraumen før ein kan gå vidare med detaljplan. Dette er ikkje ei optimal løysing, men er ei 
mogleg løysing for å sikra grunnlag for gjennomføring av eit viktig tiltak – utbygging av barneskulen.  

Det har ikkje vore grunnlag for å innarbeide alle innspela som er motteke til planarbeidet. Noko 
bustadbygging vert innarbeidd i to nye felt, samt fortetting i etablert bustadstruktur.  Føresegna gir 
rammer for fortettinga og set krav til detaljplan for nye bustadfelt, jamfør føresegna kapittel 2 og 3. 

Areal  som kommunen i utgangspunkt meinte kunne vere moglege utbyggingsområde viste seg 
problematisk å fastsetje til føremålet. Dette har samla sett samanheng med funn av automatisk 
freda kulturminne. Det vert lagt til grunn at nokon av kulturminna må søkjast frigitt gjennom 
høyringa av planen for å sikra infrastruktur til den nye skulen. I tillegg er det landbruksverdiar,  
strandsoneverdiar, og grøntstruktur i området som er vurdert som viktige kvalitetar det er viktig å 
sikre for framtida. 

Administrasjonen meiner planframlegget no er modent for å leggje fram til ei høyring og offentleg 
ettersyn i samsvar med plan- og bygningslova §12-10. 

Vurdering 
Eldrerådet, Rådet for menneske med nedsett funksjonsevne, Levekårsutvalet, og 
Ungdomsrådet er høyringsinstansar. Råda og utvala får planframlegget til uttale. Uttalen 
bør gjevast med bakgrunn i ansvarsområdet til det einskilde rådet og utvalet.  

Saka vert lagt fram utan framlegg til vedtak frå rådmannen. 



SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
014/18 Eldrerådet PS 24.04.2018 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Tove Mette Arnø Fyllingen 18/1034 

Søknad om økonomisk støtte til eldredagen 2018 

Vedlegg:

Søknad eldrerådet 

Saka vert lagt fram utan framlegg til vedtak 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i eldrerådet 

………………………… 





SAKSPAPIR 

Saksnr Utval Type Dato 
015/18 Eldrerådet PS 24.04.2018 

Saksbehandlar ArkivsakID 
Tove Mette Arnø Fyllingen 18/1034 

Melding/orientering til eldrerådet 24.04.2017 

Vedlegg:
Møteprotokoll fyel 15.03.2018 Årsmelding 2017 - Fylkeseldreådet i  Hordaland  Kontaktskjema 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 
Meldinga vert teke til orientering. 

Saksopplysningar: 
Saka skal avgjerast i eldrerådet 
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Møteprotokoll 

Utval: Fylkeseldrerådet i Hordaland 
Møtestad: Fylkesutvalsalen, 3. etasje, Fylkeshuset 
Dato: 15.03.2018 
Tidspunkt: 09:30 - 14:30 

Følgjande faste medlemmer møtte: 

Namn Funksjon Representerer 
Kåre Ystanes Leiar PF 
Inger M. Lingjerde Medlem PF 
Odd Himle Medlem SN-H 
Gunda Falao Sparre Nestleiar LOP 
Monrad Reigstad Medlem PF 
Synnøve Solbakken Medlem FL A/SP/SV Til kl 13:00 
Inger Sjong Medlem FL H/FRP/V/MDG 

Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 

Namn Funksjon Representerer 

Merknader 

Frå administrasjonen møtte: 

Namn Stilling 
Marit Rødseth 
Dianne Kilvær 

Leiar seksjon for plan, Regionalavdelinga 
Sekretær 
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Sakliste 
 
Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 10/18 Godkjenning av møteinnkalling   

PS 11/18 Godkjenning av sakliste   

PS 12/18 Godkjenning av møteprotokoll frå møte den 11.01.2018 2017/2682  

PS 13/18 Referatsak (meldingar)   

RS 4/18 Universell utforming - status handlingsplan for fylkeskommunale 
bygg med anlegg og uteområde i 2016 

2017/453  

RS 5/18 Universell utforming av fylkeskommunale bygg. Orientering om 
byggeplanar, aktiv deltaking i byggeprosjekt, byggekomitear, osv. 
i fylkeskommunal regi. 

2017/2682  

RS 6/18 Representasjon i regionale brukerutvalg Helse Sør-øst 2017/2682  

RS 7/18 svar til Eldrerådet 2017/2682  

RS 8/18 Ad. spørreundersøkelse til kommunale eldreråd - sentrale aktører 
og arbeid med kommunal planlegging 

2017/2682  

RS 9/18 Ad. anbod på bussar/servicelinjer 2017/2682  

RS 10/18 Svar på brev Verd svar på henvendelse fra fylkeseldrerådet om 
behovet for servicelinjer på tvers i bydelene 

2017/2682  

RS 11/18 Ad. nytt namn på busshaldeplass i Årstadveien i Bergen 2017/2682  

RS 12/18 Endringar i regelverket for transportordninga for funksjonshemma 2017/17796  

RS 13/18 Sjukeheimsplassar og ventelister i Bergen kommune 2017/2682  

RS 14/18 Fråsegn til Kommuneplanens arealdel 2018 - 2030 - Bergen 
kommune 

2017/16474  

RS 15/18 Godtgjersle til folkevalde - justering av satsane i 2017 2016/9267  

RS 16/18 Et aldrende samfunn har også et folkehelseperspektiv 2018/560  

RS 17/18 Folkehelseundersøking i Hordaland 2017/4780  

RS 18/18 Vestlandskonferansen 7.- 8. mai i Loen 2017/2682  

RS 19/18 Handlingsplan 2016-2019 for Hordaland fylkeseldreråd 2017/2682  

RS 20/18 Årsmelding 2017 for Fylkeseldrerådet i Hordaland 2017/2682  

PS 14/18 Eldrerådskonferansen 2018 - konferansen for dei kommunale 
eldreråda, forslag til tema, vidare planlegging 

2017/2682  

PS 15/18 Invitasjon til landskonferanse for fylkeskommunale eldreråd 2018 2017/2682  

PS 16/18 Ymse   

PS 17/18 Ad. nytt namn på  busshaldeplass i Årstadveien i Bergen 2017/2682  

PS 18/18 Folkehelseundersøking i Hordaland 2017/4780  

PS 19/18 Eldreråd er ein uvurderleg ressurs for å bygge eit nytt fylke 2017/2682  
 
  



3 

PS 10/18 Godkjenning av møteinnkalling 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
Vedtak 
 
Møteinnkallinga vart godkjent utan merknader. 
 

PS 11/18 Godkjenning av sakliste 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
Dei politiske sakene vart handsama før referatsakene. 
 
Fylkeseldrerådet vedtok samrøystes å setje tre saker på saklista for møtet utan saksframlegg: 
 

 RS 11/18 vart omgjort til ny sak PS 17/18 Ad. nytt namn på busshaldeplass i Årstadveien i 
Bergen 

 RS 17/18 vart omgjort til ny sak PS 18/18 Folkehelseundersøking i Hordaland 
 Ny sak PS 19/18 Brev frå Vest-Agder fylkeskommune delt ut i møtet: Eldreråd er ein 

uvurderleg ressurs for å bygge eit nytt fylke 
 
Vedtak 
 
Saklista vart godkjent med merknadane nemnd over. 
 

PS 12/18 Godkjenning av møteprotokoll frå møte den 11.01.2018 

Forslag til vedtak 
 
Fylkeseldrerådet godkjenner møteprotokoll frå møte den 11.01.2018. 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
Vedtak 
 
Møteprotokoll frå møte 11.01.2018 vart godkjent utan merknader. 
 

PS 13/18 Referatsak (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
I samband med RS 9/18 er det ynskjeleg å invitere Skyss til neste møte i fylkeseldrerådet for å 
informere om arbeidet sitt og kva dei konkret arbeider med no. 
 
I samband med RS 12/18 informerte Synnøve Solbakken om vedtak gjort i utval for miljø og 
samferdsel (MISA) sitt møte 14.03.18. Saksprotokollen frå nemde møte vart sendt fylkeseldrerådet pr 
e-post. 
 
I samband med RS 13/18 orienterte Inger Sjong om at ho vil informere fylkeseldrerådet sitt 
arbeidsutval etter at Bergen eldreråd har hatt sitt møte. 
 
I samband med RS 14/18 vil sekretariatet bestille «Kommuneplanens arealdel, høyringsutkast» frå 
Bergen kommune til utdeling på neste møte. 
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I samband med RS 18/18 vart det opplyst om reiserute og at alle rådsmedlemene unntatt Solbakken 
er påmeldt. Ingen frå sekretariatet kan delta,- dette gjeld også landskonferansen. 
 
I samband med RS 20/18 vil sekretariatet sende årsmeldinga (elektronisk) til dei kommunale 
eldreråda, samt førespørje trykkeriet som HFK har avtale med om pris på trykte hefte. 
 
Vedtak 
 
Øvrige referatsaker vart tatt til orientering. 
 

PS 14/18 Eldrerådskonferansen 2018 - konferansen for dei kommunale 
eldreråda, forslag til tema, vidare planlegging 

Forslag til vedtak 
 
Fylkeseldrerådet vil fremje forslag til fleire tema for eldrerådskonferansen 2018. 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
Gunda F Sparre (LOP) satte fram to forslag: 
 

«1. Etter vestlandskonferansen i Loen vil fylkeseldrerådet vurdere om det skal bli invitert 
personar frå vestlandkonferansen til å innleie på vår eigen konferanse i november 2018 om 
ernæring. 
 
2. Klinisk ernæringsfysiolog v/Haraldsplass Diakonale Sykehus blir spurt om å innleie på 
fylkeseldrerådet sin konferanse i november 2018.» 

 
Inger Lingjerde (PF) satte fram slikt forslag: 
 

«Sende eit skriv til dei kommunale eldreråda om det er andre tema enn ernæring som er 
ynskjeleg på eldrerådskonferansen.» 

 
Odd Himle (SN-H) satte fram to forslag: 
 
 «1. Eldre – mat – ernæring og redusert medisinbruk og produksjon av maten. 
 (Matleverandør – kommunale storkjøken – kjøken på instititusjonane) 
 

2. Rådsmedlemane blir oppfordra til å tenkje gjennom aktuelle tema til eldrerådskonferansen 
og melde inn tema til arbeidsutvalet.» 

 
Synnøve Solbakken (FL A/Sp/SV) og Kåre Ystanes (PF) satte fram slikt forslag: 
 

«Orientering angåande regionreforma og korleis ein ser organisering av eldreråda etter 
samanslåing av Hordaland og Sogn og Fjordane.» 

 
Synnøve Solbakken (FL A/Sp/SV) satte fram slikt forslag: 
 
 «Kulturelt innslag – Gå på teater, gjerne Hordaland Teater på kveldstid den 6. november.» 
 
Røysting 
 
Forslaga frå Sparre, Lingjerde, Himle og Solbakken og Ystanes vart samrøystes vedtekne. 
 
Vedtak 
 
a) Forslag til tema til Tema til Eldrerådskonferansen 2018 

 
1. Eldre – mat – ernæring og redusert medisinbruk og produksjon av maten. 
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(Matleverandør – kommunale storkjøken – kjøken på instititusjonane) 
 

2. Orientering angåande regionreforma og korleis ein ser organisering av eldreråda etter 
samanslåing av Hordaland og Sogn og Fjordane. 
 

b) Vidare planlegging 
 
1. Etter vestlandskonferansen i Loen vil fylkeseldrerådet vurdere om det skal bli invitert personar frå 

vestlandkonferansen til å innleie på vår eigen konferanse i november 2018 om ernæring. 
 

2. Klinisk ernæringsfysiolog v/Haraldsplass Diakonale Sykehus blir spurt om å innleie på 
fylkeseldrerådet sin konferanse i november 2018. 
 

3. Sende eit skriv til dei kommunale eldreråda om det er andre tema enn ernæring som er 
ynskjeleg på eldrerådskonferansen. 
 

4. Rådsmedlemane blir oppfordra til å tenkje gjennom aktuelle tema til eldrerådskonferansen og 
melde inn tema til arbeidsutvalet. 
 

5. Kulturelt innslag – Gå på teater, gjerne Hordaland Teater på kveldstid den 6. november 
 

 

PS 15/18 Invitasjon til landskonferanse for fylkeskommunale eldreråd 2018 

Forslag til vedtak 
 
Følgjande medlemmer vil delta på Landskonferansen den 4. – 6. juni 2018 i Tromsø: 
 
Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
Sekretariatet syt for påmelding og reisebestilling. 
 
Kåre Ystanes (PF) satte fram slikt forslag: 
 
 «Alle rådsmedlemene får høve til å delta på landskonferansen.» 
 
Gunda F Sparre (LOP) satte fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
Det vert ikkje kalla inn vara til vestlandskonferanse og/eller landskonferansen, dersom eit 
medlem ikkje kan delta.» 

 
Røysting 
 
Forslaga til Ystanes og Sparre vart samrøystes vedtekne. 
 
Vedtak 
 
1. Følgjande medlemmer vil delta på landskonferansen den 4. – 6. juni 2018 i Tromsø: 

Kåre Ystanes, Gunda F Sparre, Inger M Lingjerde, Odd Himle, Monrad Reigstad og Inger 
Sjong. 
 

2. Det vert ikkje kalla inn vara til vestlandskonferanse og/eller landskonferansen, dersom eit 
medlem ikkje kan delta. 

 
  



6 

PS 16/18 Ymse 

Saksprotokoll i Fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
Seksjonsleiar Marit Rødseth v/regionalavdelinga orienterte om planarbeidet i Hordaland 
fylkeskommune. 
 
Inger Lingjerde orienterte om at mamografibussen i Nordhordland er vedtatt å ikkje starte opp igjen og 
heller ikkje vere tilbod på Helsehuset. Formelt brev frå Radiologisk avdeling vert lagt fram på neste 
møte som sak. 
 
Odd Himle etterspør status for båtlause ruter i Osterfjorden. Sak på neste møte. 
 
Det er fylkeseldrerådet i Hordaland sin tur til å arrangere Vestlandskonferansen i 2019. Viktig å starte 
planlegging tidleg. 
 

PS 17/18 Ad. nytt namn på busshaldeplass i Årstadveien i Bergen 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
RS 11/18 vart sett på sakskartet utan saksframlegg. 
 
Kåre Ystanes (PF) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkeseldrerådet ber arbeidsutvalet på ny å skrive brev til Skyss og argumentere for at Skyss 
endrar syn i saka.» 

 
Røysting 
 
Forslaget frå Ystanes vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkeseldrerådet ber arbeidsutvalet på ny å skrive brev til Skyss og argumentere for at Skyss endrar 
syn i saka. 
 

PS 18/18 Folkehelseundersøking i Hordaland 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
RS 17/18 vart sett på sakskartet utan saksframlegg. 
 
Kåre Ystanes (PF) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkeseldrerådet ber arbeidsutvalet formulerer brev til regionalavdelinga med kommentarar til 
spørjeskjemaet. 

 
Røysting 
 
Forslaget frå Ystanes vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkeseldrerådet ber arbeidsutvalet formulerer brev til regionalavdelinga med kommentarar til 
spørjeskjemaet. 
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PS 19/18 Eldreråd er ein uvurderleg ressurs for å bygge eit nytt fylke 

Saksprotokoll i fylkeseldrerådet i Hordaland - 15.03.2018  
 
Fylkeseldrerådet sette saka på saklista utan saksframlegg. 
 
Gunda F Sparre (LOP) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkeseldrerådet i Hordaland sender forslag om følgjande uttale til uttale på 
vestlandskonferansen i Loen og landskonferansen for fylkeseldreråd i Tromsø: 
 
- Kor viktig det er at fylkeseldreråda blir ståande som eit eige lovpålagt organ i 

fylkeskommunane /dei nye regionane. 
 

Arbeidsutvalet formulerer brevet.» 
 
Røysting 
 
Forslaget frå Sparre vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkeseldrerådet i Hordaland sender forslag om følgjande uttale til uttale på 

vestlandskonferansen i Loen og landskonferansen for fylkeseldreråd i Tromsø: 
- Kor viktig det er at fylkeseldreråda blir ståande som eit eige lovpålagt organ i 

fylkeskommunane /dei nye regionane. 
 

2. Arbeidsutvalet formulerer brevet. 
 



 

 
 

 

 

 

 
  

  

Årsmelding 2017 
Hordaland fylkeseldreråd 
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Vedtatt 11. januar 2018 
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Innleiing 
 
Innføring av lovfesta eldreråd i kommunar og fylkeskommunar vart lovpålagt frå 1. januar 1992. Det har gitt 
eldre personar auka medråderett i saker som vedkjem dei. Dette er i samsvar med FN sine prinsipp som vart 
vedtekne av FN i 1991. Følgjande punkt er tekne med under hovudområde deltaking: 
 
 ”Eldre skal vera integrert i samfunnet, delta aktivt i utforming og gjennomføring av politikken som 

direkte vedkjem deira velferd, og dele sine kunnskapar, sin dugleik og sine erfaringar med yngre 
generasjonar.” 

 
Eldreråda er viktige talerør i denne samanhengen. 
 
Fylkeseldrerådet i Hordaland er eit rådgivande organ for fylkeskommunen og fylkeskommunale verksemder 
når det gjeld tilhøve som vedkjem eldre og eldre sine levekår. Rådet kan også sjølv ta opp saker. 
 
Fylkeseldrerådet samarbeider og har kontakt med dei 33 kommunale eldreråda i Hordaland og med Statens 
seniorråd som vart oppretta ved Kongeleg resolusjon 19. april 2002. 
 
Eldrerådet si funksjonstid er fire år og følgjer fylkestingsperioden. Nytt eldreråd vart oppnemnd etter 
fylkestingsvalet i september 2015. 
 
Saksdokument og møteprotokollar frå rådsmøta i fylkeseldrerådet er tilgjengelege på fylkeskommunen sin 
nettportal (http://www.HFK.no) til liks med politiske organ i fylkeskommunen.  
 

SAMANSETJING AV FYLKESELDRERÅDET (FYEL)  
Rådet har sju representantar med personlege vararepresentantar. To representantar er politisk oppnemnde 
og fem er valde etter forslag frå pensjonistforeiningar i fylket. 
 
For valperioden 2015 – 2019 
    Funksjon Representerer  
Kåre Ystanes    leiar  PF Vara: Gunvor Riim Opedal 
Gunda Falao Sparre  nestleiar LOP Vara: Svein Njåstad 
Martin Monrad Reigstad  medlem  PF Vara: Eli Nordstad 
Inger M. Lingjerde  medlem  PF Vara: Kari Solberg 
Odd Himle   medlem  SN-H Vara: Egil Haaland 
 
Politisk valde representantar: 
Synnøve Solbakken  medlem  FL A/SP/SV Vara: Tore Svendsen m.fl. 
Inger Sjong   medlem  FL H/FRP/ Vara: Silje Hjemdal m.fl. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Frå venstre: Synnøve Solbakken, Monrad Reigstad, Inger M. Ligjerde, Dianne Kilvær (sekr.), Kåre Ystanes, 
Gunda F. Sparre, Inger Sjong, Odd Himle 
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Sekretariat 
Fylkeseldrerådet (FYEL) har hatt møtesekretær/ sakshandsamar/ rådgjevar som administrativt er knytt til 
organisasjonsavdelinga i fylkeskommunen. Merethe Helland Nordnæs og Berit Dianne Kilvær har delt 
sekretærfunksjonen frå 1.1.2017. 
 
Arbeidsutval 
Kåre Ystanes (leiar), Gunda Falao Sparre (nestleiar), Merethe Helland Nordnæs (sekretær for utvalet) har 
fungert som arbeidsutval for fylkeseldrerådet i 2017. 
 

BUDSJETT 
Budsjett- og rekneskapsansvar for rådet er lagt til økonomiavdelinga. Fylkeseldrerådet hadde i 2017 til 
disposisjon eit budsjett på kr. 410.000. Budsjettet vart nytta til rådet sine møte, den årlege konferansen i regi 
av FYEL i HFK for dei kommunale eldreråda i Hordaland, deltaking på konferansar/seminar, 
Vestlandssamarbeidet mellom fylkeseldreråda i Hordaland, Sogn og Fjordane og Rogaland og den årlege 
landskonferansen for fylkeseldreråd. 
 

REPRESENTANTAR I BRUKERUTVALA FOR HELSEFØRETAKA I 
HORDALAND 2017-2019  
 

MEDLEM:    VARA: 
Helse Vest   Sogn og Fjordane fylkeseldreråd Rogaland fylkeseldreråd 
Helse Bergen   Inger Lingjerde    Monrad Reigstad 
Haraldsplass diakonale  
sjukehus (HDS)  Gunda Falao Sparre   Odd Himle 
Helse Fonna   Synnøve Solbakken   Rogaland fylkeseldreråd 

 
 
 

Deltaking på kurs, konferansar og samlingar/ 
seminar 
 

KURS 
29.3.2017 
Opplæringskurs for medlemmene i brukarutvala under helseføretaka i Hordaland. Frå Fyel deltok Inger 
Lingjerde og Gunda Falao Sparre. 
29. og 30.8.2017  
Fellessamling for Brukarutvala under helseføretaka i Hordaland. Frå Fyel deltok Inger Lingjerde, Monrad 
Reigstad og Gunda Falao Sparre. 
 

KONFERANSAR 
1. Konferanse for dei kommunale eldreråda i Hordaland (7. - 8. november 2017 i Bergen) i regi av 

Fylkeseldrerådet i Hordaland 
 
 Fylkeseldrerådet i Hordaland arrangerer kvart år ein to dagars konferanse for dei kommunale 

eldreråda i Hordaland. Konferansen i 2017 var på Scandic Bergen City Hotell i Håkonsgaten 2-7 i 
Bergen. 

  
Konferansen vart opna av leiar Kåre Ystanes. Fire elevar frå musikklina ved Langhaugen 
videregående skole spelte fiolin, og fylkesvaraordførar Pål Kårbø helste deltakarane frå 
fylkeskommunen.  
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 Første dag blei avslutta med felles middag. HR dir. Geir Davidsen helste frå fylkesrådmannen og 
fylkeskommunen og heldt tale. Under middagen var det kulturinnslag ved ”Migrasong” med songar 
og forteljingar frå norske utvandrarar i USA.  
 

 Program for konferansen: Sjå vedlegg I. 
 
2. Vestlandskonferansen 2017 (4. – 6. april 2017)  
 Fylkeseldreråda i Sogn og Fjordane, Rogaland og Hordaland har gjennom fleire år hatt eit regionalt 

samarbeid ved at dei har skifta på å vera vertskap for ein felles konferanse eller ein studietur. I 2017 
vart konferansen halden som ein studietur til Aalborg i Danmark. Rogaland hadde ansvar for 
programmet på studiereisa. Sjå vedlegg II.  
Fylkeseldrerådet i Møre og Romsdal har skrive rapport frå turen. Lenker til rapporten: 
 
http://www.sfj.no/getfile.php/3872585.2344.uumjaqjzppiwmz/Studietur+2017+ffe_.pdf 

 
3. Landskonferansen for fylkeskommunale eldreråd 2017 (22. – 24. mai 2017) 

Det vert årleg skipa til ein landskonferanse for fylkeskommunale eldreråd. Eit av fylkeseldreråda i 
landet tek på seg arrangementet. I 2017 fann denne konferansen stad i Ålesund. Programmet for 
konferansen ligg under vedlegg III bakanfor. 
 

SAMLINGAR/SEMINAR 
Enkeltmedlemmer i Fylkeseldrerådet har vore til stades på følgjande samlingar /eksterne møte: 
 
29.03.17:  Opplæring for brukarutvala i Helse Bergen. Inger Lingjerde og Gunda Falao Sparre deltok. 
03.05.17:  Møte i Samferdsleavd. HFK for begge råd med tema ”Utvida TT-ordning”, orienterings- og 

innspelsmøte. Heile Fyel deltok. 
20.06.17: Dialogmøte frå Helsedepartementet: ”Leve hele livet. En kvalitetsreform for eldre”. Odd 

Himle og Gunda Falao Sparre deltok. 
22.08.17: Dialogmøte med representant(ar) frå Fyel og Rådet for funksjonshemma med 

sakshandsamar frå Samferdsleavdelinga om revisjon av handlingsprogrammet for 
folkehelse. Gunda Falao Sparre deltok frå Fyel. 

29.-30.08.17:  Samling for representantar i brukarutvala i Helse Bergen. Inger Lingjerde, Monrad Reigstad 
og Gunda Falao Sparre deltok. 

25.09.17: Innspelsmøte til ”Handlingsprogrammet til Regional plan for folkehelse 2014-2025. Gunda 
Falao Sparre deltok frå Fyel. Fyel sendte den 29.09.17 skriftleg innspel til enkelte punkt i 
forslaget til Handlingsprogram. 

 
Eksterne føredrag 
25.-26.09.17 føreleste, etter invitasjon, medlem i Fylkeseldrerådet, Inger Lingjerde, på samling i Øystese for 
pensjonisttillitsvalde i Fagforbundet. Førelesninga hadde tittelen ”Eldrerådet i arbeid,  Eldrerådsloven/ 
lovendring, Oppgaver og samarbeid” 
 

DELTAKING I PROSJEKT 
Fylkeseldrerådet fekk i april 2016 førespurnad frå Samferdsleavdelinga om å delta i eit prosjekt om universell 
utforming i regi av Trafikkøkonomisk Institutt (TØI). Rådet var positiv til førespurnaden. Prosjektet blei 
avslutta i 2016 og er oppsummert i ein rapport, som låg føre i januar 2017. 
 
  

http://www.sfj.no/getfile.php/3872585.2344.uumjaqjzppiwmz/Studietur+2017+ffe_.pdf
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Møte og saksområde 2017 
 
Fylkeseldrerådet har i 2017 hatt 7 rådsmøte og handsama 10 større saker. Rådet har gjeve uttale til 
høyringsframlegg og innspel i saker der dette har vore spurt etter. Rådet har også tatt opp saker som det har 
fått kjennskap til ved brev og innspel til rådet. Rådet har også fremja saker som det har initiert sjølv. 
Arbeidsutvalet (AU) har hatt 6 møte, som har vore telefonmøte for å spara reiseutgifter. 

SAKER SOM DET HAR BLITT ARBEIDD SPESIELT MED 
 Diverse saker med innspel til Skyss  
 Folkehelseplanen i Hordaland med innspel til justering av handlingsplanen 
 Kollektivtrafikken; buss, båt og bane, og tilrettelegging for korrespondanse mellom buss- og båtruter og 

tilrettelegging for eldre trafikkantar. 
 Innspel til revisjon av Handlingsplan til Folkehelseplanen, september 2017 
 Forslag til samferdselsavdelinga om endring i reglane for TT-kort når ein kjem på institusjon. 
 Eldre døve som vert tilsidesette i kommunane 
 Informasjon om ulike saksfelt fylkeskommunen arbeider med ved at sakshandsamarar frå ulike 

avdelingar har halde orienteringar i fylkeseldrerådet. 
 Uttalar frå fylkeseldrerådet til diverse planar: (sjå nedanfor under oversikt over uttalar for ordlyden) 
 Justering av Handlingsplan for Fylkeseldrerådet i Hordaland 2015-2019 

 

RÅDSMØTE 
02.02.2017 
Orientering frå Samferdselsavdelinga ved Rolf Rosenlund vedrørande retningsliner for tildeling av TT-kort. 
Orientering frå fylkestannlege Arne Åsan om HFK`s arbeid med tannhelse. Andre saker m.a.: Den kulturelle 
spaserstokken. Serviceliner i bydelane. Sluttrapport frå TØI om prosjektet ”Universell utforming av bybane og 
bussar i Bergen”, eit prosjekt Fylkeseldrerådet har deltatt i med respondentar. 
 
30.03.2017 
Leiar for seksjon plan ved regionsavdelinga, Marit Rødseth, orienterte om planseksjonen og regional 
planlegging. Oppfølging av orienteringa frå fylkestannlegen. Brev til samferdselsavdelinga om TT-
kortordninga for funksjonshemma; forslag til endring av reglane. Likeverd i HFK, førebuing av høyringsuttale. 
Regional transportplan, førebuing av høyringsuttale. NAV og manglande papirutskrifter av 
pensjonsutbetalingar.  
 
01.06.2017 
Opplæring i teiknspråk i HFK. Skriftleg orientering frå fylkesrådmannen. Brev til fylkestannlegen vedrørande 
tannhelse i HFK. 
 
19.06.2017 
Førebuing av fylkeseldrerådet sin konferanse for dei kommunale eldreråda i HFK. Tema og innleiarar. 
 
12.09.2017 
Orientering frå Regionsavdelinga ved spesialrådgivar Aina Haugstad og seniorrådgivar Sigrid Næsheim 
Bjercke om nye tiltak/ vesentleg endring av tiltak knytt til universell utforming i revisjon av 
handlingsprogrammet til folkehelseplan for HFK. Pasientreiser. Infobrosjyrar på bussane hausten 2017. 
 
09.11.2017 
Skriftleg innspel frå fylkeseldrerådet til rulleringa av Handlingsprogram for folkehelse. Eldre døve som blir 
tilsidesette ved sjukeheimar i Hordalandskommunar. Parkering i Birkelandsskiftet. Flytting av gangfelt i 
Årstadveien og endring namn på haldeplass same stad. Start arbeid med Årsmelding for fylkeseldrerådet 
2017. Start eventuell revisjon av handlingsplan for fylkeseldrerådet 2017-2019. 
 
07.12.2017 
Orientering frå budsjettavdelinga ved Ingar Skeie om den økonomiske utviklinga i Hordaland 
fylkeskommune, bakgrunnstal og prosessen fram mot endeleg budsjettframlegg. Godkjenning av brev til 
SKYSS angåande haldeplass ved Ulset sykehjem. Høyringsuttale om endringar i reglane for TT-kort i 
Hordaland. Justering av årsmelding for fylkeseldrerådet 2017.  



 

 –  8  – 

AU-MØTE  
17.01.2017 Førebuing mm Fyelmøte den 02.02.2017  
16.03.2017 Førebuing mm Fyelmøte den 30.03.2017 
16.05.2017 Førebuing mm Fyelmøte den 01.06.2017 
18.08.2017 Førebuing mm Fyelmøte den 12.09.2017 
19.10.2017 Førebuing mm Fyelmøte den 09.11.2017 
20.11.2017 Førebuing mm Fyelmøte den 07.12.2017 
20.12.2017 Førebuing mm Fyelmøte den 11.01.2018 
 
 
 

Høyringsuttale/ innspel i saker 
 
Fylkeseldrerådet har i 2017 gjeve uttale/ innspel i følgjande saker: 
 

1. UTTALE OM PLAN FOR LIKEVERD I HFK  
Fylkeseldrerådet vedtok i møte den 30.03.2017 i sak PS 11/2017 å uttala seg. Fristen var 07.04.17. 
Følgjande uttale blei gitt: 
 
Uttale til temaplan ” Likeverd i Hordaland fylkeskommune” 2017 - 2021 
Fylkeseldrerådet seier seg nøgd med at det er utarbeidd ein overordna plan som omhandlar 
likeverd, tiltak mot mobbing og diskriminering og som skal gje retningslinjer for tilsette og 
tenesteyting i Hordaland fylkeskommune. Planen ser ut til å ha i seg det meste for å kunne 
nyttast som verktøy i arbeidet med problemstillingar m.o.t. likeverd for alle.   
 
Me ser det likevel naudsynt å koma med nokre forslag til forbetringspunkt, idet me saknar nokre 
tiltak retta mot aldersdiskriminering av seniormedarbeidarar. Allereie i ”Likeverdsplakaten” bør 
ein endra nest siste strategi pkt. til: Hordaland fylkeskommune er ein inkluderande verksemd, 
som arbeider for å hindre utstøyting og fråfall, særskild av eldre arbeidstakarar. 

 
Til side 7:  ”Likeverd i Hordaland fylkeskommune – tre hovudfokusområde”.   
Her saknar vi eit avsnitt  der ein fokuserar på eldre arbeidstakarar. 
Dvs. at fylkeskommunen som arbeidsgjevar tar sitt arbeidsgjevarsansvar for å bidra til eldre 
tilsette ikkje opplever diskriminering, utstøyting, negative haldningar som skapar utfrysing og 
ekskludering. (Dvs. uønskte utstøytingsmekanismar). Og at eldre arbeidstakarar får ta del i 
planmessig kompetanseutvikling, gjennom fagleg og personleg utvikling gjennom heile 
yrkeskarrieren, og blir sett på som ein ressurs. 
 

2. UTTALE OM NASJONAL TRANSPORTPLAN (NTP) 
Fylkeseldrerådet vedtok i møte den 30.03.2017 i sak PS 12/2017 å uttala seg. 
Fristen var 07.04.2017. Uttalen dekte fleire punkt i forslaget til NTP. Fordi uttalen var på 5 sider, 
gjengir vi i denne årsmeldinga berre innleiinga: 

”Høyringsdokumentet ber om at dei som uttalar seg til Regional Transportplan, særleg tek 
føre seg kva planen seier om mål, strategiar, overordna prioriteringar og tiltak. For 
fylkeseldrerådet er det naturleg å sjå på kva planen kan få å seia for situasjonen for dei eldre 
i fylket.  

 
Fylkeseldrerådet har i tidlegare uttalar til Regional transportplan (RTP) vore oppteken av at 
det måtte verta lagt vekt på gode og tenlege kollektivtilbod med eit breitt rutenett og god 
korrespondanse mellom ulike bussruter og mellom buss og båt. Vidare har rådet peikt på kor 
naudsynt og tenleg det er å leggja til rette for romslege område for innfartsparkering for å få 
folk til å nytta kollektivtransport. Fylkeseldrerådet har også vore spesielt opptatt av at alle nye 
vegar blir bygde med gang- og sykkelvegar på sida. Fylkeseldrerådet er derfor glad for at 
RTP 2018- 2029 vektlegg desse områda i ulike kapitel i planen. 
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Rådet har i tillegg til å kommentera mål, strategiar, prioriteringar og tiltak nemnde i dei 
enkelte kapitel, disponert uttalen sin rundt punkt som rådet meiner har mykje å seia for dei 
eldre i fylket. I kommentarane viser vi til kor tema som vi tek opp, er nemnde i planen.” 
 

3. INNSPEL TIL REVISJON AV HANDLINGSPROGRAMMET FOR 
FOLKEHELSE 
Innspel til revisjonsarbeidet blei den 24.09.2017 sendt frå Fylkeseldrerådet til regionsavdelinga. 
Fylkeseldrerådet blei i møte den 12.09.2017 i sak PS 31/2017 orientert frå regionsavdelinga om dei 
endringane som er gjort i høve universell utforming i revisjon av handlingsprogrammet for folkehelse. 
  

4. UTTALE OM FORSLAG TIL ENDRINGAR I TT-ORDNINGA 
Fylkeseldrerådet vedtok i møte den 07.12.2017 i sak  PS 50/17 følgjande uttale: 
 
TT-kortbrukarar som vert innlagde på institusjon. 

Fylkeseldrerådet har, slik det blir nemnt i saksframlegget (side 7/10) tidlegare skrive til 
samferdselsavdelinga om reglane for TT-kort når ein vert innlagd på institusjon. Rådet ber i skrivet om at 
det ikkje vert gjort forskjell på dei som kjem under nemninga tunge brukarar og andre brukarar med TT-
kort når dei kjem på institusjon, men at det i den situasjonen må gjelde same reglar for alle. 

 
Fylkeseldrerådet er difor særs glad for at det i dei nye reglane skal vera lik handsaming slik at alle 
TT-kortbrukarar som vert innlagde på institusjon, blir handsama likt, slik det framgår av tabellen 
over ytingar og reglar der gjeldande reglement og forslag til nytt reglement/ føresegn blir lista opp. 
 
Valg av modellar for kvotetildeling. 
Fylkeseldrerådet godtar grunngjevinga i alternativ 1 for å innføra lik grunnkvote til alle brukarar, 
men med det unnataket som er nemnt om å gi brukarar av elektrisk rullestol ein høgare kvote. 
(Tabell side 8/10). Vi støttar dermed forslaga til endringar slik dei går fram av tabellen. Sjå likevel 
kommentar nedanfor om minstealder. 

 
Minstealder for å få livsvarig godkjennig.  
Fylkeseldrerådet går ikkje i mot at minstealderen for å få livsvarig godkjenning som TT-brukar, 
vert auka frå 80 til 85 år, men meiner at den nye grensa må gjelda for nye søkjarar, men ikkje for 
dei som ved innføring av nye reglar allereie har livsvarig godkjenning fordi dei er over 80 år. Eit 
slikt unnatak frå den nye regelen vil medføra at ein får ei naturleg utfasing over maksimum 5 år, 
som er føreslått som ny tildelingsperiode. Ei slik ordning vil også spara ein del sakshandsaming i 
og med at dei som er over 80 år og dimed allereie har livsvarig godkjenning som TT-kortbrukar, 
ikkje treng bli vurderte på nytt. 

 
Tildelingsperiode 
Fylkeseldrerådet er samd i at tildelingsperioden blir auka frå 4 til 5 år. 

 
All sakshandsaming til fylkeskommunen. 
Fylkeseldrerådet ser føremonane ved å samla all sakshandsaming i høve godkjenning som TT-
kortbrukar i fylkeskommunen, og ikkje ute i den enkelte kommune. Rådet støttar difor dette 
forslaget. 
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Oppsummering 
 
Fylkeseldrerådet skal vera ein nyttig samarbeidspartnar for fylkeskommunen i høve til dei eldre. Det er difor 
viktig at rådet på eit så tidleg tidspunkt som mogleg får innsikt i ulike saker som det vert arbeid med i 
fylkeskommunen og som vedkjem eldre, slik at rådet kan handsama sakene. Det vert difor lagt vekt på at 
sakshandsamarar og andre sentrale personar med jamne mellomrom får møta rådet. Rådet er også medvete 
om at det kan ta opp saker på eiga hand. Rådet er glad for at ein har fått etablert eit godt samarbeid med dei 
ulike avdelingane i HFK når det gjeld informasjon og orienteringar til rådet.  
 
Fylkeseldrerådet har sitt eige budsjett, noko som gjer det mogleg for rådet å samhandla med dei kommunale 
eldreråda og andre fylkeseldreråd. 
 
Medlemmer i Fylkeseldrerådet er representantar og vararepresentantar i helseføretaka for perioden 2017-
2019. Representantane gir tilbakemelding til Fylkeseldrerådet frå brukarmøta, og protokoll frå møta i 
brukarutvala blir sendt til Fylkeseldrerådet. 
 
 
Bergen den 11.01.2018  
 
For fylkeseldrerådet   
 
Kåre Ystanes 
Leiar 
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Vedlegg I 
 

 
Konferanse for dei kommunale eldreråda i Hordaland, 

Bergen 7. – 8. november 2017 
 

(Innleiarar under tema 2 ”Erfaringar som eldreråd i min kommune” var Berit Anita Knudtsen Larsen frå 
Fjell kommune og Berit Aarekoll frå Ulvik herad.) 
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ELDRERÅDSKONFERANSEN 2017 
for kommunale eldreråd i Hordaland 
 
 

TYSDAG 7. – ONSDAG 8. NOVEMBER 
Scandic Bergen City, Håkonsgaten 2-7, Bergen 
 

TYSDAG 7. NOVEMBER 
 
Kl. 10.00 Registrering 

 
Kl. 10.30 Velkomen 

Kåre Ystanes, leiar i fylkeseldrerådet 
 
Kl. 10.35 Helsing 

Pål Kårbø, fylkesvaraordførar 
 
Kl. 10.40 Kulturinnslag 

Elevar frå Langhaugen videregående skole 
 
Kl. 10.50 Tema 1: NAV Hjelpemidler og tilrettelegging 

    – Kjerneoppgaver og utviklingstrekk  
     Geir Rune Folgerø, 
    avd.dir. Hjelpemiddelsentralen 

 
Kl. 11.35 Kaffipause 

 
Kl. 11.50 Tema 2: Innlegg frå 2 eldreråd 
 
Kl. 12.10 Tema 3: Framtidas utfordringar for eldreråd 

   Jan Davidsen, leiar Pensjonistforbundet 
 
Kl. 13.10 Lunsj 



 

 

 

 
 

 

 
 

 

Kl. 14.10 Gruppearbeid: Korleis kan eldrerådet i min 
kommune fungera betre? 

 
Kl. 15.00 Presentasjon av gruppearbeid 
 
Kl. 16.00 Kaffipause 

 

Kl. 16.15 Tema 4: Sjukeheim og pleieheimar 
    - Nytt inntakssystem frå 1. juli 2017. 
    Kva skal sjukeheimar vere i framtida? 
    Astrid Toft, dagleg leiar KS Hordaland 

 
Kl. 17.15 Fritid fram til middag 

 
Kl. 19.00 Middag m/kulturinnslag 

 

  ________________________ 

 

 

ONSDAG 8. NOVEMBER 
 
Kl. 09.00 Allsong 

Nicolay Leganger 
 
Kl. 09.15 Tema 5: «Eldre må kunne bite fra seg!» 

    Gunhild Strand, professor i odontologi, 
    Universitetet i Bergen 

 
Kl. 10.15 Tema 6: Likeverd i Hordaland fylkeskommune 

    Frode Mannsåker, HR-leiar HFK 
Kl. 10.45 Kaffipause og utsjekk 

 
Kl. 11.15 Tema 7: Pasientreiser 

    Ann-Mari Høiland, avd.sjef Helse Bergen 
 
Kl. 12.00 Avrunding og oppsummering  
 
Kl. 12.30 Lunsj 
 

Vel heim! 
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Vedlegg II 
 
 

Vestlandskonferansen 2017, Aalborg 4. – 6. april 2017 
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Studietur for fylkeseldrerådene  
Sogn og Fjordane, Hordaland og Rogaland 

Aalborg kommune, Danmark 3.4.– 7.4.2017 
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Mandag 3.4.2017 
12.30 Sjekk inn Fjordline: Bergen  Adresse:  
  Bergen Havn, Nøstegaten 30, 5010 Bergen 
 
19.00  Sjekk inn Fjordline: Stavanger Adresse: 
  Risavika, Kontinentalveien 31, 4056 Tananger 
 
19.30 Middag i Commander Buffet – All-you-can-eat inkl. drikke 
 

Tirsdag 4.4.2017 
6.30-8.00 Frokostbuffet i Commander Buffet – All-you-can-eat inkl. drikke 
 
8.00 Ankomst Fjordline: Hirtshals   
 
8.15 Avgang med buss til First Hotel Aalborg Adresse: 
  Rendsburggade 5, 9000 Aalborg – tlf. 0045 98 10 14 00 
 
9.00 Fellessamling på First Hotel Aalborg 
 "Praktisk info" 
 
10.30 Avgang med buss – møtes i resepsjonen 
 
11.00 Velkommen til Aalborg kommune  
 v/ Rådmand Thomas Krarup (etatsjef innen helse) Adresse: 
  Fremtidens Plejehjem, Carl Klitgaards Vej 5, 9400 Nørresundby 
  www.fremtidensplejehjem.dk/ 
 
12.00 Lunsj – Victors Madhus 
 
13.00 Tilgjengelighet for eldre (universell utforming)  
 v/ tilgjengelighetsrådgiver Kit Bos 
 
14.00 Omsorgstannpleien i Aalborg kommune  
 v/ klinikkleder Maiken Bagger.  
   
15.00 Presentasjon av Fremtidens Pleiehjem og en guidet tur i huset . 
 v/ pleiehjemsleder Kis Anette Lund og Lars Nøhr 
 
17.00 Slut for dagen 
 
18.30 Avgang – møtes i resepsjonen (gåavstand) 
 
19.00 Middag på Den Bette Kro Adresse: 
  Vingårdsgade 5, 9000 Aalborg  
  

javascript:void(0)
http://www.fremtidensplejehjem.dk/
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Onsdag 5.4.2017 
09.00 Besøk på Rehabiliteringssenter Aalborg  
 v/ senterleder Hanne Hostrup Adresse:  
  Dokkedalvej 20, Mou, 9280 Storvorde 
  www.aalborg.dk/sundhed-og-sygdom/rehabiliteringscenter-aalborg 
 
11.00 Transport til Musikkens Hus og Nordkraft Adresse: 
  Musikkens Plads 1, DK 9000 Aalborg 
  www.nordkraft.dk / www.musikkenshus.dk  
 
12.00 Lunsj – Musikkens Spisehus  
 
13.00 Omvisning i Musikkens Hus og Nordkraft 
 Orientering om kultur- og fritidstilbud i Aalborg kommune. 
 v/ sjefkonsulent Claus Rene Pedersen.  
  
15.00 Samferdsel (trafikk, kollektive tilbud og trygg trafikk for eldre) 
 v/ avdelingsleder Jan Øhlenschläger Adresse: 
  Nordkraft  
 
16.00 Slut for dagen – gå-avstand til hotellet                                                           
 
17.30 Avgang med buss – møtes i resepsjonen 
 
18.00 Omvisning på Dronninglund Slott Adresse: 
  Slotsgade 8, 9330 Dronninglund 
 
19.00 Avslutningsmiddag på Dronninglund slott 
 
22.00/22.30 Avgang med buss til hotellet 
  

http://www.aalborg.dk/sundhed-og-sygdom/rehabiliteringscenter-aalborg
http://www.nordkraft.dk/
http://www.musikkenshus.dk/
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Torsdag 6.7.2017 
09.00 Besøk på Center for Velfærdsteknologi  
 v/ direktør Inga Fryd. Adresse: 
  Faaborgvej 15, 9220 Aalborg Øst 
  www.cfv-nord.dk  
 
10.45 Eldrerådet i Aalborg kommune  
 v/ eldrerådsformand Ellen Jensen. 
 
12.00 Lunsj  
 
13.00 Slutt for dagen og buss retur til hotellet 
 
16.30 Fellessamling på First Hotel Aalborg Adresse: 
  Rendsburggade 5, 9000 Aalborg – tlf. 0045 98 10 14 00 
 
18.00 Avgang til Fjordline med buss – møtes i resepsjonen 
 
19.00 Sjekk inn Fjordline: Hirtshals  
 
19.30 Middag i Commander Buffet – All-you-can-eat inkl. drikke 

 

Fredag 7.4.2017 

5.00-10.30 Hordaland og Sogn og Fjordane: 
 Frokostbuffe i Commander Buffet – All-you-can-eat inkl. drikke 
  
6.30 Ankomst Fjordline: Stavanger   
 
12.30  Ankomst Fjordline: Bergen  
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Landskonferansen for fylkeskommunale eldreråd, Ålesund 22. - 24. mai 2017 
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Landskonferanse for fylkeskommunale

eldreråd
Scandic Parken hotell, Ålesund  •  måndag 22. mai t.o.m. onsdag 24. mai



Åse Laila Snåre

Avdelingsdirektør for Helse og velferd 
i KS fra 2016. Hun er sykepleier 
med spesialutdanning i aldring og 
eldreomsorg, Bedriftsøkonom BI, og 
Master i helseadministrasjon UiO.
Snåre har lang erfaring fra arbeid i 

eldreomsorgen som leder på mange nivåer. Fra 2002 ble hun 
ansatt i Oslo kommune, med et særlig ansvar for utviklings- 
og utredningsoppgaver innenfor helse- og eldrepolitikk.

Christine 
Thokle 
Martens 
er stipendiat 
ved NOVA, 
Høgskolen 
i Oslo og 
Akershus. 

Hun har hovedfag i statsvitenskap 
(Cand Polit) fra Universitetet i 
Oslo. Hennes faglige interessefelt 
er velferdsstaten og ansvars- 
og oppgavefordelingen mellom 
stat, kommune og den enkelte. I 
doktoravhandlingen ser hun på 
dette i en analyse av den norske 
eldreomsorgen. Martens har 
bidratt i flere av NOVAs rapporter 
om kommunenes planlegging 
av fremtidens omsorgstjenester, 
spesielt med tanke på hvor 
morgendagens eldre skal bo og 
motta omsorgstjenester.

Tommy 
Rønne

arbeider til daglig 
som rådgiver 
med universell 
utforming i 
Husbanken Midt-
Norge. Han har  

bakgrunn fra forskning og utvikling, 
som forskningstekniker ved NTNU 
ved Fakultet for elektro- og data-
teknikk og som rådgiver i NAV 
Hjelpemidler og tilrettelegging på 
feltet spesialtilpasning av boliger for 
funksjonshemmede og eldre.  
Han har alltid fokus på «kunnskap 
til rett tid» og «etterpåklokskap på 
forhånd» som verktøy for å nå målet 
om flere funksjonelle boliger og bedre 
bokvalitet for alle. Det gir en god 
mulighet for at alle, ikke bare eldre, kan 
bo i sitt hjem lengst mulig.
Flere funksjonelle boliger gir også 
mulighet for at 
satsningen på 
velferdsteknologi 
skal lykkes.

Fore drags halda rar

Wenche 
Frogn 
Sælleg 
er lege, 
geriater, 
pensjonist. 
Leiar av 
Statens 

seniorråd og medlem av Rådet for  
demens i Nasjonalforeningen og 
Den nasjonale forskingsetiske 
komitè for medisin og helsefag, 
medlem av nyoppretta priori terings-
utval for den kommunale helse- 
og omsorgstenesta som skal lage 
ei tilråding i form av ein NOU.  Av 
tidlegare erfaring har ho vært 8 år 
på Stortinget og vært miljøminister, 
justisminister og sosialminister i åra 
1981 – 1990.

Bjørn Heine Strand

er seniorforsker ved Folkehelseinsti-
tuttet, hvor han forsker på sosiale 
helseforskjeller og aldring i et livsløps-
perspektiv. Han har bistilling ved 
Nasjonal kompetansetjeneste for 
aldring og helse, og ved Universitetet 

i Oslo (UiO) hvor han er førsteamanuensis. Han har PhD 
i epidemiologi fra UiO, og et postdoktor-fellowship i 
livsløpsepidemiologi og aldring fra National Institute on 
Aging (NIA)/National Institutes of Health (NIH), USA og 
University College London (UCL), UK i perioden 2008-10. 
Han er Cand. Scient i biostatistikk fra NTNU i Trondheim 
(1999). Strand er Norsk redaktør av Scandinavian Journal of 
Public Health. Han er prosjektleder for fysisk funksjonsevne 
i Tromsøundersøkelsen, samt demensprosjektet TRAIL-
DEM som er støttet av Nasjonalforeningen for folkehelsen i 
perioden 2017-20.



MÅNDAG 22. MAI

Møteleiar: Anne Lise Hessen Følsvik

10.30 Registrering
11.00 Byvandring
12:30 Lunsj
13:30 Velkommen til Møre og Romsdal 

v/ fylkesordførar Jon Aasen 
Velkommen til Ålesund by v/ ordførar Eva Aurdal

14:00 Oppstart av konferansen. Praktiske opplysningar. 
Val av redaksjons nemnd

14:30 Pause
14:45 Dei eldre og fungering i kvardagen. Kva seier 

forskinga? v/ Bjørn Heine Strand, seniorforskar ved 
Folkehelseinstituttet

15:30 Pause med litt mat
15:45 Korleis møte eldreveksten i kommunane. v/ Åse 

Snåre, direktør for helse og velferd i KS
16:45 Avreise frå hotellet til Atlanterhavsparken. 

Omvisning
18:00 Slutt
-----------------------
19:00 Middag på hotellet

TYSDAG 23. MAI

Møteleiar: Jon Skarvøy

08:30 Gjennomgang av innkomne uttaleforslag.
09:00 Er senior- og eldrerådene utgått på dato ? 

v/ leiar av Statens seniorråd, Wenche Frogn Sælleg
09:45 Pause
10:00 Norge rundt, tema 1:  Folketalsutviklinga – med 

utgangspunkt i Møre og Romsdal
10:45 Pause
11:00 Norge rundt, tema 2:  Digitalisering 

– konsekvensar for eldre
12:00 Lunsj
13:00 Norge rundt, tema 3: Eldre som ressurs i 

offentleg og frivillig verksemd 
13:45 Pause
14:00 Orientering om museumsdrifta i Møre og 

Romsdal v/ fylkeskultursjef Heidi-Iren Wedlog 
Olsen. Slutt kl 14:30.

14:45 Avreise til Sunnmøre museum
15:00 Omvisning/orientering ved museet 

Kaffe og litt mat. Slutt ca. kl 17:00
---------------------
19:00 Festmiddag på hotellet

ONSDAG 24. MAI

Møteleiar: Anne Lise Hessen Følsvik

09:00 Vedtak av ein eller fleire uttalar. Val av arrangør 2019
10:00 Pause
10:15 Bustad og tenester for eldre. v/ Christine Thokle Martens, forskar ved 

NOVA/Høgskolen i Oslo/Akershus
11:00 Pause med utsjekking frå hotellet. Litt mat
11:30 Praktisk tilrettelegging av bustader. v/ Tommy Rønne 

rådgivar i Husbanken Midt-Norge. Slutt ca 12:15
12:30 Avreise til Alnes fyr/opplevingssenter
12:50 Omvisning og orienteringar frå opplevingssenteret. Lunsj
15:00 Buss tilbake til hotellet via flyplassen

Program
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Agnes Mowinckels 
gate 5 
Postboks 7900 
5020 Bergen 
Telefon: 55 23 90 00 
E-post: hfk@hfk.no 
www.hordaland.no 

Hordaland fylkeskommune har ansvar for å utvikle 
hordalandssamfunnet. 
Vi gir vidaregåande opplæring, tannhelsetenester og 
kollektivtransport til 
innbyggjarane i fylket. Vi har ansvar for vegsamband og legg til 
rette for 
verdiskaping, næringsutvikling, fritidsopplevingar og kultur. Som 
del av eit 
nasjonalt og globalt samfunn har vi ansvar for å ta vare på fortida, 
notida og 
framtida i Hordaland. Fylkestinget er øvste politiske organ i 
fylkeskommunen. 

 

 

mailto:hfk@hfk.no


Fra: Skyss Kunde <Kunde@skyss.no> 
Sendt: 9. april 2018 15:24
Til: Tove Mette Arnø Fyllingen 
Kopi: Skyss Kunde 
Emne: SV: Kontaktskjema fra Tove Mette Fyllingen 

Hei! 

Så bra at dere tar kontakt med oss om dette. 

Vi beklager at det har tatt litt tid før der har fått svar på henvendelsen deres.  
Dessverre var det ikke noen som hadde anledning til å stille på dette møtet, men Skyss har en del 
planer om informasjonstiltak i forbindelse med nye ruter i Nordhordland til høsten. 

Vi ønsker dere en fin dag videre og lykke til med møtet. 

Med hilsen / Best regards, 
Hilde 
Kundekonsulent, Skyss kundesenter / Client manager, Skyss customer service 
Skyss | Postboks 7900 | 5020 Bergen | Tel. (+47) 55 55 90 70 | skyss.no  
Følg oss gjerne på facebook !  www.facebook.com/skyss.no 

Fra: ftm@lindas.kommune.no <ftm@lindas.kommune.no> 
Sendt: 6. mars 2018 12:52 
Til: Skyss Kunde <Kunde@skyss.no> 
Emne: Kontaktskjema fra Tove Mette Fyllingen 

KONTAKTSKJEMA 

Kategori: Anna 

Namn: Tove Mette Fyllingen 

Telefonnummer: 47464145 

E-post: ftm@lindas.kommune.no 

Emne: Orientering om kollektivtilbodet 

Melding: Hei, eldrerådet i Lindås kommune gjorde i dag fylgjande vedtak: Skyss vert invitert 

til neste møte for å gje ei orientering om kollektivtilbodet i kommunen. Er dette mogleg? 

Neste møte er 24.04.2018 kl. 10:00 på rådhuset i Knarvik. Ta gjerne kontakt dersom 

spørsmål. Med helsing Tove Mette Fyllingen 

http://www.facebook.com/skyss.no
mailto:ftm@lindas.kommune.no
mailto:ftm@lindas.kommune.no
mailto:Kunde@skyss.no
mailto:ftm@lindas.kommune.no
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